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V době Food festivalu bude parkování v podzemních garážích v nákupním centru Central Most zcela zdarma. 

BIO SENIOR
MOST – Městská knihov-

na Most zve 17. 5. od 14 hodin 
na promítání (nejen) pro senio-
ry. Maxi kino Kosmos promítne 
českou komedii Betlémské svět-
lo. Vstupné 70 Kč.

NA VYCHÁZKU 
LITVÍNOV  – Oblastní mu-

zeum a galerie Most pořádá 
19.   5. od 16 hodin „Dendro-
logickou vycházku“ věnova-
nou pěstovaným i planě rostou-
cím dřevinám centra Litvíno-
va. Sraz před kostelem sv. Mi-
chaela archanděla. Akce potrvá 
asi 2–3  hodiny, vede Vít Joza  
(joza.v@omgm.cz). 

AKVATERA
MOST – Středisko volného 

času v Mostě zve 21. 5. od 9 do 
12 hodin na „Akvarijní trhy“. 
Vstupné: 20 Kč/dospělí, děti do 
15 let zdarma.

KONCERT V PARKU
MOST – V Radničním par-

ku mezi mosteckým magistrá-
tem a hotelem Cascade proběh-
ne 19. května od 17 do 18 hodin 
Promenádní koncert. Hraje Big 
Band Zdeňka Tölga. Akci pořá-
dá město Most a je zdarma.

Druhý ročník oblíbeného Food 
Festivalu začne v 10 hodin a po-
trvá až do 22 hodin. „První roč-
ník Food Festivalu, který jsme vloni 
spolu s Centralem zorganizovali, byl 
velmi úspěšný. Přilákal nejen míst-
ní, ale i přespolní návštěvníky. Podle 
ohlasů si tuto gastronomickou akci 
lidé opravdu užili. Už vloni jsme za-
znamenali dotazy, zda se Food Fes-
tival bude opakovat. Vycházíme te-
dy lidem vstříc a troufám si říct, že 
letošní akce bude ještě úspěšnější. 
Mostecký Central totiž slaví neuvě-
řitelných čtrnáct let od svého zdej-
šího otevření a oslava bude součás-
tí tohoto festivalu,“ zve nejen fajn-
šmekry a gurmány primátor Mos-
tu Jan Paparega.

Pro milovníky jídla je připrave-
no  téměř 30 stánků s nejrůznějším 
jídlem a pitím, odpočinková zóna, 
hudební vystoupení, karikaturis-
ta či sladký koutek. Těšit se může-
te na velký výběr tradičních i ne-
tradičních pokrmů. Od klasické-
ho burgeru s hranolky, přes italské 
nebo latinskoamerické speciality 
se můžete projíst až ke šnekům či 
dobrotám z hmyzu. Milovníci piva 
si mohou vybrat nejen mezi Mos-

teckým pivovarem, Hákovým par-
ním pivovarem, ale i dalšími ře-
meslnými pivovary.  V nabídce 
budou i míchané koktejly, víno či 
prosecco. 

V Radničním parku bude bo-
hatá herní zóna pro děti. Mezi 
14. a 15. hodinou budou moci ná-
vštěvníci festivalu hlasovat o nej-
chutnějším guláši. Výherce  bu-
de odměněn dárkovým šekem 
od centra Central Most v hodno-
tě 3 tis. Kč. Celý den budou pro-
bíhat doprovodné soutěže o zají-
mavé ceny. Vystoupí kapely Czech 
IT, Petra Lüftnera, Stand-up, Ga-
ia Mesiah, Michal Hrůza s  kape-
lou a taneční skupina The F.A.C.T. 
či krkolomné kousky parkouristů. 
„Letos slaví Central Most 14. na-
rozeniny, a proto  všichni se staže-
nou aplikací od nás dostanou od 
13 hodin  porci selátka a 0,5 l piva 
zdarma. Návštěvníci si mohou na 
památku odnést karikaturu, kte-
rou nakreslí umělec uvnitř centra, 
či fotografie z  Balonkoboxu,“ uve-
dl ředitel marketingu a komunika-
ce nákupního centra Central Most 
Martin Malý.

(nov)

Most a Central zvou: Oslavme jídlo!
MOST –  Na mosteckém 1. náměstí a v Centralu vypukne obří slavnost jíd-
la. Město Most a nákupní centrum Central nabídnou lidem pestrou ochut-
návku nejrozmanitějších dobrot. V sobotu 14. května dopoledne totiž 
startuje  další ročník Food Festivalu.

Připravte se na velkou  
VýLUKU TRAMVAjí!

MOSTECKO – Cestující 
v  tramvajové dopravě na 
Mostecku se musejí připra-
vit na dlouhodobější výluku. 
Ta je nyní kvůli rekonstrukci 
trati pouze v  úseku Litvínov 
– Záluží. Od září ale začne 
platit i do Mostu. 

Modernizace trati, která 
byla zahájena před rokem, 
komplikuje náročná rekon-
strukce mostů, s  níž původ-
ní projekt nepočítal. Jejich 
stav byl natolik havarijní, že 
si vyžádá náročnější opravu. To prodlouží i rekonstrukci trati a s tím 
spojenou výluku tramvají, která se prodlouží ze Záluží až do Mostu. 
„Postup stavebních prací se z důvodu zhoršeného stavu mostních kon-
strukcí u Petrochemie zpomaluje a bez vyřešení stavu dvou mostů ne-
lze stavbu úspěšně dokončit,“ konstatoval ředitel Dopravního podni-
ku měst Mostu a Litvínova Daniel Dunovský. 

Proto se vloni provedla další diagnostika spodní stavby mos-
tů, která prokázala nutnost většího stavebního zásahu, než jaký byl 
v projektu předpokládán. Zvažovaly se různé varianty od sanace, 
přes konzervaci stávajícího stavu až po větší rekonstrukci. Nakonec 
se rozhodlo o rozsáhlé rekonstrukci horní stavby mostů a částeč-
né sanaci spodní stavby. Bylo nutné také zajistit projektovou přípra-
vu. „Dojde k vydání příslušných povolení a je možné zahájit práce na 
rekonstrukci obou mostů. V průběhu května je plánována demontáž 
a bourání říms, snesení betonových prefabrikovaných nosníků. Osaze-
ní nových betonových prefabrikovaných nosníků a římsových prvků je 
plánováno v červenci a srpnu,“ vyjmenoval  ředitel dopravního pod-
niku. Jakmile se vybudování nových mostních konstrukcí dokončí, 
začne se pracovat na železničním spodku i svršku. Zároveň se zre-
alizují nové přejezdy a zastávky. „V tuto chvíli harmonogram počí-
tá s dokončením všech prací zhruba do poloviny prosince,“ odhaduje 
ředitel.  Nutná bude výluka ve větším rozsahu, než nyní. Vzhledem 
k pracím v otočce Záluží,nastane výluka v celé trase Litvínov - Most. 
Tato „velká“ výluka je v plánu zhruba od září do prosince. „Výluka 
do Mostu je mimo jiné i kvůli dlouhým  dodávkám materiálů a ne-
dostatkem výrobních kapacit dodavatelů. O bližších termínech výlu-
ky budeme informovat,“ ujistil ředitel.                                           (sol)
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Legenda Dragoun
MOST – Studio3 Ponte re-
cords zve 26. května od 
19 hodin na koncert Romana 
Dragouna.

Roman Dragoun je čes-
ká rocková legenda, zpěvák, 
skladatel a klávesista působí-
cí na hudební scéně od po-
loviny sedmdesátých let. Je-
ho rejstřík kapel, ve kterých hrál, hraje nebo se kterými spolupracu-
je, je poměrně obsáhlý.  Například Progres 2, Futurum, Supergroup 
nebo T4. Vstupné 200 Kč.                                                                   (nov) 

Šedivé kontejnery na  kovový 
odpad se instalovaly v Mostě už 
vloni. Letos se jejich počet rozší-
řil. „Kovové kontejnery se osvěd-
čily, což nás příjemně překvapi-
lo, protože jsme měli obavy, že 
sem budou lidé vyhazovat všech-
no možné. Provedli jsme analý-
zu obsahu již umístěných nádob 
a výsledek byl dobrý. Jejich po-
čet se proto nyní rozšířil  o další. 
Snažíme se nádoby rozmístit tak, 
aby třídění dávalo smysl a obča-
né to měli v  docházkové vzdále-
nosti a nádoby byly dostupné,“ 
uvedl ředitel Technických služeb 
Most Václav Zahradníček. K již 
přistaveným nádobám přiby-
lo dalších pět. Jsou v lokalitách 

Vtelno, v ulici Mostecká, v Mos-
tě v ulicích Komořanská u bl. 
700, J. Wolkera u bl. 571, Proko-
pa Holého 1365 a v ulici Obrán-
ců Míru u bl. 373. „Celkem jich 
máme již deset a občané do nich 
mohou odkládat jak barevné, tak 
nebarevné kovy. Svoz bude pro-
bíhat vždy při naplnění  nádoby 
v dané lokalitě. Mohou se rozšiřo-
vat i dál, je to otázka jejich  vy-
užití,“ doplnil  ředitel. Původní 
nádoby z roku 2021 jsou  v uli-
cích U parku u bl. 566, V.Talicha 
u  bl. 509, Ve Strži (stání u pekár-
ny Oertelt), P. Jilemnického u bl. 
240 a v ulici Kpt. Jaroše u  bl. 606.   

Ve městě se také rozroste po-
čet kontejnerů se zvířecími mo-

tivy pro směsný komunální od-
pad. Nejprve se pořídily dva 
takové kontejnery s motivem 
žáby u jezera a medvěda na Ši-
beníku. „Koše se zvířecími moti-
vy jsou v  plánu ještě pro letošní 
rok,“ uvedl Václav Zahradníček. 
S těmito nádobami se počítá na-

příklad v ulici Albrechtická 636 
a v Čepirozích, kde by měly být 
umístěné žáby. V ulicích A. So-
chora u bl. 362, U Stadionu u bl. 
401, ve Vinohradské u bl. 536, 
Svážné čp. 1492. Ke Kostelu se 
pak nainstalují medvědi. 

(sol)

V Mostě se objeví „zvířecí kontejnery“

Ve městě se  rozroste počet kontejnerů se zvířecími motivy  pro směsný 
komunální odpad. Budou vypadat jako žába a medvěd.

MOST – V Mostě se pokračuje s rozmisťováním popelnic. Technické 
služby už rozmístily nádoby na kovový odpad. Objevit by se měly 
i tak zvané zvířecí kontejnery.    

MOST – Na obavy občanů ohled-
ně skladování nebezpečného 
styrenu a možného požáru na 
skládce Celio upozornili mostečtí 
zastupitelé.  

„Lidé vnímají, že situace je vel-
mi vážná. Mají obavy a chtějí vě-
dět, co se dá dělat. Apeluji na za-
stupitele, aby se o věc zajímali, 
i když do ní nemohou přímo za-
sahovat, protože Celio je v katast-
ru Litvínova. Můžeme ale interve-
novat dotazy a komunikovat,“ na-
mítal zastupitel Jan Hrubeš (Pirá-
ti a Zelení pro Most) a připomněl 
nedávnou havárii, v jejíž   sou-
vislosti padla trestní oznámení. 
Vyjádřil také obavy z  možného 
ohrožení občanů, kteří by se po-
hybovali v okolí jezera, pokud by 
došlo k dalšímu požáru.   

„Most nemůže dělat vůbec nic, 
není to jeho odpovědnost. Ne-
bezpečný odpad je nyní bezpeč-
ně uskladněn a žádné bezpro-
střední nebezpečí nehrozí. Média 
se snaží vyvolat paniku a mnoh-
dy používají nepravdivé informa-

ce a zavádějící fotografie. Je vy-
dán zákaz jakékoliv manipulace 
v okruhu tohoto odpadu, takže ne-
může dojít k náhodnému přehra-
bání a zapálení. Kazetu s  nebez-
pečným odpadem navíc neustále 
monitoruje policie,“ ujistil zastu-
pitel a hejtman Jan Schiller a do-
dal: „Zakázku na likvidaci styre-
nu, která stále ještě probíhá, ře-
ší ministerstvo financí. Styren by 
se měl zlikvidovat ve spalovně La-
farge v Mělníku. Bezpečnostní ra-
da rozhodla, že stav nebezpečí ne-

hrozí, a pokud by došlo k názna-
ku, že by mohlo něco zahořet, což 

nelze předvídat, vyhlásíme stav  
nebezpečí.“                                     (sol)

Skládka Celio a nebezpečný  
odpad „straší“ obyvatele 

Událost na Celiu nyní řeší i inspekce životního prostředí. Pracuje  se 
na projektové dokumentaci likvidace tohoto vysoce nebezpečného 
odpadu a do tří měsíců by měla být skládka sanována.

Popelnice mají
nová stanoviště

MOST – Tech-
nické služby města 
Mostu také v těch-
to dnech instalo-
valy čtyři nová sta-
noviště na odpado-
vé nádoby. K vidění 
a hlavně k využi-
tí jsou v ulici M. J. 
Husa, Česká, M. G. 
Dobnera a V. Maja-
kovského.        (nov)

Že se v Repre cosi děje, za-
znamenali už někteří občané. 
Vzhledem ke stavebnímu ru-
chu se domnívají, že začala re-
konstrukce Repre. To ale vede-
ní města Mostu vyvrátilo. „O re-
konstrukci se v žádném případě 
nejedná. V Repre jsou od začát-
ku května filmaři, kteří připravu-
jí interiéry pro natáčení nového 
zahraničního filmu,“ vysvětlila 
mluvčí Magistrátu města Mos-
tu Klára Vydrová. Její slova po-
tvrdila produkční Kristýna Ha-

nušová. „Natáčení bude probíhat 
v Repre a v jeho přilehlém okolí 
ve dnech 7. – 10. července. O ja-
ký film se jedná, zatím zahranič-
ní produkce nemůže z důvodu 
smluvních závazků v této chví-
li sdělit,“ uvedla Kristýna Ha-
nušová. Dodala ale, že mostec-
ké obyvatele pravděpodobně fil-
mový štáb osloví do komparzu. 
Kdy by měly castingy proběh-
nout, se veřejnost dozví v dosta-
tečném předstihu. 

(nov)

Rekonstrukce Repre? Nikoliv, jsou to filmaři! 
MOST - V mosteckém Repre se usídlili filmaři. Objekt se totiž stane 
kulisou pro film zahraniční produkce. O jaký film se bude jednat 
a kdo v něm bude hrát, zatím filmaři pečlivě tají.

V útrobách Repre se čile pracuje. Chystá se zde 
kulisa pro zahraniční film, jehož název  a příběh 
zatím filmaři drží v tajnosti.

Výstava mini koní
BRAŇANY – V Selském 
dvoře v Braňanech se 
21. května od 9 do 18 ho-
din uskuteční „Jarní vý-
stava miniaturních koní“.

Výstava je určena pro 
malé koně s původem 
i bez, pro začátečníky, dě-
ti i ostřílené profesionály.

Návštěvníky čeká úžas-
ná atmosféra, krásné ceny a zkušený posuzovatel. Akce bude probí-
hat v sobotu, ale Selský dvůr přivítá zájemce už v pátek při generálce 
- tréninku před hlavní akcí, kde si účastníci zopakují pravidla a vše 
si v praxi vyzkouší. Do nočních hodin pak budou probíhat praktic-
ká stříhání a holení. Odborníci zde pomůžou i s koňmi účastníků.                                                           

(nov) 
 



Mám dotaz na údržbu cyk-
listického pruhu v Rudolické 
ulici. Po zimě je vždy ve velmi 
špatném stavu a jízda na sil-
ničním kole je v něm skoro ne-
možná. Největším problémem 
ovšem je, že se tu často setká-
vám s řidiči, kteří si vynucu-
jí vaši jízdu v něm a zatlačují 
vás do něj. Je to velmi nebez-
pečné. Stejné problémy mám 
i s jízdou po nové silnici okolo 
jezera Most, směrem na Radči-
ce. Tam je cyklostezka na mno-
ha místech plná drti a na silničním kole to je destruktivní. Po-
dobné zkušenosti má více cyklistů, bohužel. Lze zjednat nějakou 
nápravu?

Strojní čištění komunikací je zahájeno vždy v  dubnu, ihned 
po ukončení zimní údržby komunikací, které dle zákona končí 
31. 3.  každého roku, tzn. že v našem městě strojní čištění již bylo 
zahájeno a s údržbou cyklostezek je počítáno. Komunikace vč. cyk-
lostezky  ul. Chomutovská již byla uklizena 7. 4. 2022. Dále byl zajiš-
těn úklid i cyklostezky ul. Rudolická. Stejně tak je naplánován úklid 
cyklostezky Most – Mar. Radčice. Dále obě cyklostezky budou ukli-
zeny při blokovém čištění komunikací.

Odpovídá primátor Mostu  
Jan Paparega
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T o nevymyslíš...

P tejte se politiků

Jan Paparega

Bez ohledu na neposkytnutí 
dotace se podle Jiřího Nedvěda, 
jednoho z organizátorů, akce  
konat bude. Povolil ji už stát-
ní podnik Diamo, kterému po-
zemky kolem jezera patří. Část 
politiků akci vítá a dotaci, která 
měla jít na technické produk-
ce či na honoráře účinkujících, 
podpořili. Většina ale byla pro-
ti, nebo se hlasování zdržela. 

„Nejdříve jsem byl záměrem 
nadšen. Když jsem se byl ale po-
dívat na prostor, kde se vše ode-
hraje, došel jsem k  tomu, že to 
není vhodný prostor pro akci 
v  takovém rozsahu,“ sdělil za-
stupitel Jiří Kraus (Piráti a Zele-
ní). Namítl, že je zde terén pod-
máčený a atrakce představu-
jí pro území velkou zátěž. „Pří-
roda zde ještě nezačala pořádně 
fungovat. Dračí lodě na Matyl-
dě přilákají pět tisíc lidí a pak se 
tu vše dává půl roku dohroma-
dy. Bojím se, že v případě jezera 
to nebude  ani za rok...“

Jednatel společnosti The 
Most 4you a zároveň radní Jiří 
Nedvěd oponoval, že podmáče-
ná místa budou oplocená. „Lo-
ni v  létě to zde zjišťovala  tech-
nická produkce, která má s těmi-
to akcemi zkušenosti. Dělaly se 
i sondy.  Vše je bez problému,“  
argumentoval a ujistil: „Bude-
me garantovat, že se vše uvede 
do původního stavu. I když fi-

nance od města nezískáme, ak-
ce se konat bude. Bude to sice vý-
znamně problémové, ale poradí-
me si. Občané se nemusí bát, že 
by o akci přišli.“ 

The Most Fest  
Pro i ProTi

Jan Schiller
Je to risk. Když do toho ale 

nepůjdeme, nic z toho mít ne-
budeme. Budeme koukat okolo 
a říkat si, jaké mají ostatní su-
per akce. Je to velká šance. Jest-
li se za tím bude ohlížet celá re-
publika jako za ostravským fes-
tivalem, proč by lidé nemoh-
li jezdit do Mostu. Jezero tu je, 
tak ať přitáhne lidi.  

Milan Rybák
Vím, jak pracně se dostává-

me k  finančním prostředkům, 
když na školskou komisi dosta-
neme celkem pět milionů. Teď 
někdo na jednu akci dostane 
miliony tři, byť to má být i pro-
pagace. Je to nepoměr. 

Václav Hofmann
Je to precedens. Zítra se mů-

že objevit někdo jiný odvážný, 
který vymyslí jinou akci, a my 
na to prostředky nedáme. Ně-
co uberte, nebo si vezměte od 
města půjčku. Program je vel-

korysý. Když proděláte, tak to 
berme jako reklamu městu. 

Jan Hrubeš
V  rozmezí tří týdnů se tu 

budou konat dvě akce – festi-
val a Mostecká slavnost. To je 
pro tuto lokalitu obrovská zá-
těž. U jezera je významný bio-
top ptactva, mnoho vzácných 
živočišných druhů. Když jsou 
slavnosti,  je to slyšet až do cen-
tra Mostu. Neradi bychom, aby 
se tu konala taková monstróz-
ní akce. Víme, jak se lidé umě-
jí v  přírodě chovat v  podnapi-
lém stavu. Udržujme okolí jeze-
ra Most nejen pro lidi, ale i pro 
přírodu.   

Daniel Dunovský 
Tři miliony na zábavu, když 

tam budou Mostecké slavnosti, 
které mají svoji tradici, nepod-
pořím. Máme obrovské finanč-

ní nároky u organizací měs-
ta, včetně dopravního podniku, 
stoupají ceny pohonných hmot, 
energie… 

Svatopluk Matějka
Vnímám ekologii u jezera ja-

ko velmi křehkou. Stejně tak 
i riziko podmáčené půdy. Dá-
vám však přednost odvážné vi-
zionářské vůli. Most potřebuje 
tuto odvahu a věřím, že akce se 
zorganizuje s maximální ekolo-
gickou ohleduplností. Držím to-
mu palce. 

Hana Aulická
Pomohla by i nižší částka? 

Chybí miliony korun na dofi-
nancování pro sociální služby. 
Nevíme, jestli bude na mzdy, 
dopady by byly fatální. Město 
by sem mělo nalít nemalé pro-
středky. Je na to připraveno?

(sol)   

Dotace na festival u jezera neprošla
MOST – Zastupitelé nepodpořili žádost o dotaci 3 mil. Kč společnos-
ti The Most 4you s.r.o. na projekt The Most Fest. Ten se má  u jezera 
Most uskutečnit od 11. do 14. srpna.

The Most Fest má nabídnout hodně sportu, muziky a nevšední zábavy.

Jiráskovu ulici čeká oprava 
Na neutěšený stav komunikace 

a chodníků v ulici A. Jiráska upo-
zornil  Arnošt Ševčík (SMM): 
„Komunikace a chodníky jsou ve 
velmi špatném stavu. Je tu pro-
blém s parkováním. Dva roky by-
la přes tuto ulici objížďka a jez-
dily tu autobusy. Občané se ptají, 

kdy se bude ulice ve slušném sta-
vu.“ Primátor vysvětlil, že město 
o stavu ulice ví. „V rámci rekon-
strukce, kterou má v plánu Seve-
ročeská vodárenská, jsme s  opra-
vou čekali. Budou se tu realizovat 
práce, což by nový povrch znehod-
notilo. Určitě budeme stav ulice ře-
šit,“ přislíbil.

Stánky u jezera
Na provozování nových stán-

ků s občerstvením u jezera se 
dotazovala Berenika Peštová 
(ANO): „Na stánky, které jsou ny-
ní u jezera, jsou zájemci, kteří by 
je chtěli provozovat.“ Primátor 
uvedl, že město pro letošní rok 
schválilo další stánky: „Ke stáva-

jícím přibudou další, aby nabídka 
byla pestřejší. Zájem lidí je enorm-
ní a fluktuace velká.“  

Ferrata je oblíbená
Martin Domín (SMM) po-

děkoval i ústy dalších občanů za  
ferratu pod Hněvínem:„Znám li-
di, kteří říkají, že se musí držet, aby 
ji neslézali několikrát denně. Jsou 
z ní nadšení a děkují za ni.“    (sol)

Zastupitelé chválí ferratu a kritizují komunikace
MOST – Mostečtí občané se obracejí na mostecké zastupitele nejen ve veřejné diskusi, ale také pro-
střednictvím jich samotných. 

Co se dělo dál?

Na přivolání místních obča-
nů přijíždí hlídka dvou měst-
ských strážníků, respektive 
strážnic. Nábytek totiž mimo ji-
né padá na trávu jen kousek od 
vchodu do domu a pár metrů 
od chodníku, po kterém chodí 
lidé. Pročež hrozí, že náhodný 

kolemjdoucí může být   během 
okamžiku na placku. Po chví-
li vycházejí cikánští nájemníci 
zkontrolovat, jak se výsadek ná-
bytku povedl. Strážnice začína-
jí konat. Legitimují „úklidovou 
četu“  a přikazují nábytek od-
nést zpátky do bytu. „Páni veli-
telkó, vóni v tom nábytku sou ty 
štěnicé,“ namítá nejotrlejší ci-

kán. Strážnice rezignují a vydá-
vají pokyn nábytek tedy nanosit 
k popelnicím a následující den, 
nejpozději  do 12 hodin, odvézt 
do sběrného dvora. „Spólehněte 
se pání velitélkó, my to všéchno 
ukidíme…., spólehněte se..,“ du-
šují se cikáni.

Neděle 1. května  
12 hodin

Popelnice jsou zavalené ná-
bytkem. K tomu vyházené-
mu z okna přes noc přibyl dal-
ší. Žádný z cikánů se u nábytko-
vé zkázy neukázal, natož aby ji 
uklidil.

Co bude dál?

Protože cikáni nezjedna-
li nápravu, městská policie za-
hájila správní řízení. Následo-
vat bude pokuta. Tu ale ciká-
ni v drtivé většině případů ne-
uhradí. Nic se jim totiž nestane 
a není nástroj, jak z nich po-
kutu vymoci. Díky benevolen-
ci státu nelze pohledávku totiž 
ani strhnout ze štědrých dávek. 
Nepořádek tedy uklidí technic-
ké služby, odvoz zaplatí měs-
to, potažmo daňoví poplatníci. 
Tedy my všichni! Kruh uzaví-
rá spokojený občan – mostecký 
cikán.                                   (nov)

Mostečtí cikáni po zimním spánku opět „úřadují“...
MOST - Sobota 30. dubna odpoledne. Z čtvrtého patra domu v uli-
ci Josefa Dobrovského  létá z otevřeného okna nábytek. Jaký si jen 
představíte. Postele, matrace, gauč, vitrína, stůl a další vybave-
ní. Ne, nejedná se o manželskou hádku italského typu. Jedná se 
o „úklid“ v jednom z bytů pronajatém jedné z mnoha zdejších cikán-
ských rodin. O tom, že takovéto způsoby jsou pro místní cikánskou 
komunitu běžné, není pochyb. Podobné události jsou totiž v Mostě 
už téměř na denním pořádku.

Vláda o bydlení zatím jen žvaní a žvaní
a romští „pracanti“ už mají postaveno...

MOST – Česká vláda vysílá občanům sliby o nutnosti výstavby bytů.  
A zatímco vrcholní politici o bydlení jen dokola tlachají, v Mostě už 
se koná. Zde se totiž zdomácnělá cikánská komunita rozhodla jít 
vládě příkladem a realitám jde naproti. Staví, až se jí pod rukama  
práší….

Způsob projektu zdá se být sice  poněkud svérázný, nicméně, co ne-
ní vládními politiky zakázáno (a to v případě cikánů není téměř nic), 
vše je v podstatě dovoleno. O tom by ostatně  slušná a pořádkumilovná 
část mosteckých obyvatel mohla vyprávět... Ale k věci. Co je  k realiza-
ci stavby zvěčněné na snímku zapotřebí a jak probíhá? Odpozorovaný  
autentický postup je následující: Z bytu, nejlépe rovnou z okna, se vy-
hází nepotřebný nábytek. Postel, sedačka, židle, komoda, stůl, matrace 
a tak dál a tak dál. Padající nábytek může sice někoho z procházejících 
zranit, ba ještě hůř, ale to projekt jaksi, jak je zdejším cikánským zvy-
kem, neřeší. Proběhne-li „letecký den“ bez zdravotní újmy, je potřeba 
nábytek nechat na místě ještě pár dnů ležet. Jen co z něj vylezou štěni-
ce a přestěhují se do bezpečí okolních domů, stavba může směle začít...

Soužití s mosteckou cikánskou, téměř již většinou, je nejen o nervy, ale 
i o zdraví. 

Jarní úklid v režii svérázného romského etnika.
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PONDěLí
Fazolová s klobásou 35 Kč

150 g Kuřecí prso na grilované zelenině se šťouchanými brambory 129 Kč
150 g Hovězí roštěná se slaninovou krustou s bylinkami  
 a zeleninovou rýží 145 Kč
350 g Caesar salát s kuřecím masem, slaninou  
 a česnekovými krutony 130 Kč

ÚTERÝ
Česnekový krém se slaninou a krutony 35 Kč

150 g Hovězí roláda s nádivkou, bramborovou kaší  
 a rajčatovým salátem 145 Kč
350 g Zapečené francouzské brambory s kyselou okurkou 130 Kč
350 g Staročeský trhanec s jablky, rozinkami restovaný  
 na másle s trochou rumu a zakysanou smetanou 130 Kč

STŘEDA
Zeleninová s vejci 35 Kč

150 g Hovězí roastbeef s vařeným bramborem  
 a tatarskou omáčkou 145 Kč
350 g Vepřové rizoto po srbsku se strouhaným sýrem  
 a kyselou okurkou 135 Kč
200 g Vepřový prejt s kysaným zelím a šťouchaným bramborem 135 Kč

ČTVRTEK
Frankfurtská s párkem 35 Kč

150 g Pečené čevabčiči s vařeným bramborem, cibulkou a hořčicí 125 Kč
150 g Hovězí maso v rajčatové omáčce s houskovým knedlíkem 145 Kč
350 g Míchaný salát z trhaných listů, zeleniny, pečeným bramborem,  
 vařeným vejcem s bylinkovým dresinkem a tuňákem 130 Kč

PÁTEK
Špenátový krém 35 Kč
150g  Vepřové výpečky se špenátem a bramborovým knedlíkem 135 Kč
350 g Lasagne s kachním masem, rajčaty, baby špenátem  
 a parmazánem 130 Kč
350 g Caprese salát s čerstvou bazalkou, grilovanou cuketkou,  
 krémovým balsamikem a rozpečenou bagetkou 130 Kč

Druhy alergenů obsažených v pokrmech na dotaz u obsluhujícího personálu.

STÁLÉ TÝDENNí MENU (PO–PÁ)
Kuřecí vývar s masem, zeleninou a fritátovými nudlemi 30 Kč

150 g Hovězí svíčková na smetaně s brusinkami  
 a houskovým knedlíkem 139 Kč
150 g Smažený kuřecí řízek s bramborovou kaší,  
 trhanými salátovými listy a citronem 129 Kč
150 g Fish and Chips – Smažený sumeček africký s bramborovými  
 hranolky a kari dipem s kapary a cibulkou 185 Kč
350 g Zapečená tortilla s trhaným kuřecím masem, zeleninou,  
 jalapenos papričkami, čedarem, smaženými bramborovými  
 hranolky a dipem ze zakysané smetany 145 Kč

POLEDNí MENU
16. 5. – 20. 5. 2022

Při objednávce hlavního chodu
je voda v ceně menu. 

Výdej poledního menu 11:00–14:00 hod.
Na stravenky vracíme do 10 Kč

Festival v johann W
odstartuje ŠKWOR

TŘEBíVLICE – V zámeckém 
Vinařství  Johann W v Třebí-
vlicích startuje 21. května 
letní koncertní seriál “Hudba 
na vinicích“. Akce tradičně 
propojuje skvělou muziku se 
skvělým vínem. 

Festival zahájí česká   me-
talová a hard rocková  kape-
la Škwor, která hraje od roku 
1998. Kapela prošla před ča-
sem důležitou obměnou. Ve 
svých řadách přivítala nové-
ho, skvělého kytaristu, Honzu Chudana, který nahradil Martina Vo-
láka. Vstup do areálu je možný od 18 hodin, samotný koncert začí-
ná ve 20 hodin. Vstupenky za 490 Kč zakoupíte na xtixket.cz. (nov)

Živý koncert v kavárně
MOST - Přijďte si do kavárny The 
Most café (pod terasami mos-
teckého magistrátu)  poslech-
nout 20. května v 19 hodin kon-
cert VAPA  Acoustic  duo. 

Čekají vás české, slovenské 
i zahraniční hity všech žánrů 
v akustické podobě. Vzhledem 
k tomu, že je kapacita prostor omezena, pořadatel akce doporuču-
je rezervovat si místo předem. Vstupné je dobrovolné.             (nov)

Otevírací doba Funparku
Otevírací doba květen
Po – Pá  14 – 19 hodin
So, Ne, svátky 10 – 19 hodin

Ceník (za jeden vstup)
3D BLUDIŠTĚ
Osoba – 50 Kč
Rodinné vstupné, max. 2 do-
spělí a 2 děti – 120 Kč
Skupinové vstupné, 10 a více 
osob – 30 Kč
ZTP a 1 doprovod – zdarma
VYHLÍDKOVÁ VĚŽ
Osoba – 20 Kč
ZTP a 1 doprovod – zdarma

Inscenace vypráví o Jakeo-
vi, který je posedlý svými ima-
ginárními i skutečnými žena-
mi. Jake je spisovatel po pade-
sátce a tak trochu bilancuje svůj 
život. Je v  tvůrčí i  životní kri-
zi a  svému „záseku“, tedy ne-
schopnosti cokoliv napsat, če-
lí netradičním způsobem. Vše, 
co si myslí o sobě, o světě a dru-
hých lidech rozebírá s několika 
osudovými dívkami a  ženami 
svého života. Vtip je v  tom, že 

Jakeovy ženy jsou někdy skuteč-
né, jindy představují výplod je-
ho bujné autorské fantazie. Jake 
tak například hovoří se svou 
první láskou a  pozdější man-
želkou Julií, která však už neži-
je, dohaduje se se svou terape-
utkou Edith, promlouvá s  dce-
rou Molly či se současnou part-
nerkou Maggie. To vše spojuje 
slovní i  situační humor, Jake-
ova sebelítost a  sebeironie, ale 
také snaha spatřit vlastní život 

z  odstupu a  najít v  něm zrnko 
smyslu.

Mosteckého provedení Jacke-
ových žen se režijně ujal Martin 
Vokoun. V roli Jakea se předsta-
ví Jan Beneš a „jeho ženu“ ztvár-
ní Karolína Herzinová, Zita Be-
nešová, Veronika Týcová, Ivana 

Zajáčková a nové mladé tváře 
– Eliška Matzkeová a Kateřina 
Hlubíková. Mostecké zpracová-
ní slibuje zábavnou inscenaci, 
ve které v podání ženského sou-
boru zazní známé písně šedesá-
tých, sedmdesátých a osmdesá-
tých let.                                (nov)

Divadlo chystá předprázdninovou premiéru 
vztahovou komedii jAKEOVY ŽENY

MOST – Mostecká činohra připravuje humornou i nostalgickou vzta-
hovou komedii z pera nejuznávanějšího autora komediálního žánru 
Neila Simona „Jakeovy ženy“. Premiéru divadlo uvede na velké scé-
ně 27. května od 19.30 hodin.

Předpokladem pro výkon 
funkce je české státní občanství, 
popřípadě  fyzická osoba, která 
je cizím státním občanem a má 
v České republice  trvalý po-
byt. Dále věk 18 let, způsobilost 
k právním úkonům, bezúhon-
nost a schopnost komunikace. 
Městská policie budoucím stráž-
níkům nabízí náborový příspě-
vek 20 000 korun, pět týdnů do-
volené, tři dny zdravotního vol-
na, stravenky v hodnotě 90 ko-
run, příspěvek na volnočasové 
aktivity 350 korun, příspěvek na 
penzijní připojištění  600 korun 
a  možnost využití posilovny.

Mezi dalšími požadavky pro 
přijetí  je středoškolské vzdělá-
ní s maturitou, řidičský průkaz 

pro skupinu „B“, výborné ko-
munikační dovednosti, spolehli-
vost, slušné vystupování, schop-
nost týmové práce, důslednost 
a psychická odolnost, uživatel-
ská znalost práce na PC, zdra-
votní způsobilost, fyzická zdat-
nost, občanská bezúhonnost 
a spolehlivost. Výhodou je pra-
xe při výkonu práce strážníka / 
strážnice obecní policie nebo na 
obdobné pozici.

Přihláška musí být doruče-
na nejpozději do 30. května do 
12 hodin, osobně v recepci Měst-
ské policie Most  nebo písemně 
na adresu: Městská policie Most, 
personální oddělení, Vladimí-
ra Majakovského 2150/8, 434 01 
Most (na obálku uvést „Výběro-

vé řízení“  s uvedením jména, 
příjmení a adresy uchazeče). Pro 
bližší informace se mohou ucha-
teči obracet na Milana Frice,  
e-mail: milan.fric@mesto-most.

cz, tel.: 476448714 nebo na Bc. 
Nikolu Kulichovou, e-mail: ni-
kola.kulichova@mesto-most.cz, 
tel.: 476448704. 

(nov)

Městská policie hledá strážníky i strážnice
MOST – Městská policie Most hledá nové kolegy a kolegyně strážní-
ky a strážnice. Nabízí náborový příspěvek a další benefity. Zájemci 
se mohou hlásit do 30. května.

Pokud máte zájem pracovat u mostecké městské policie, neváhejte. Při-
hlášky se přijímají nejpozději do 30. května.

Městská správa sociálních 
služeb Most navázala od břez-
na spolupráci se společností Ka-
leido v rámci pilotního projektu 
„Když nemohou senioři do svě-
ta, přijde svět za nimi až do po-
koje.“ Kaleido přináší zážitky na 
míru potřebám a přáním seni-
orů. Procházky lesem, relaxace 
na pláži, česká i evropská měs-
ta s českým průvodcem, ale také 
třeba koncert violoncella v ba-
rokní zahradě nebo prohlídka 
galerie. Projekt umožňuje vy-
užívat virtuální brýle u klientů 
s různou úrovní mobility a ko-
gnitivních schopností. „Kogni-
tivní terapie – kognitivní tréning 

znamená odborně vedené pro-
cvičování mozkových schopnos-
tí zábavnou a pro nemocné láka-
vou formou v době hospitalizace. 
Senioři po akutních onemocně-
ních a při delších hospitalizacích 
rychle ztrácejí v monotónním 
a sociálně omezeném nemocnič-
ním prostředí mentální schop-
nosti, především paměť, orien-
taci, poznávací a organizační 
schopnosti. Kognitivní trénink 
je jednou z možností jak ztrace-
né mentální schopnosti nemoc-
nému vrátit. Systém Kaleido bu-
de pro naši organizaci velkou no-
vinkou, budeme potřebovat čas 
a dobré reference od našich uži-

vatelů i zaměstnanců, než bude-
me projekt dále rozvíjet,“ uvedl 
ředitel MSSS Most Luboš Troj-
na. Do ankety, zda se má využí-

vat virtuální realita v zařízeních 
MSSS v Mostě,  se může zapojit 
každý na www.msss-most.cz. 

(nov)

Když nemůžou senioři do světa...
MOST - MSSS v Mostě realizuje nový zajímavý projekt. Jedná se vir-
tuální realitu aneb Kouzelné brýle, které uživatele vezmou na „vý-
let” či za zážitky. 

Virtuální brýle přináší zážitky na míru potřebám a přáním seniorů. Pro-
cházky lesem, relaxace na pláži, ale také třeba koncert violoncella v ba-
rokní zahradě.

MOST - Městská policie Most 
převzala od 1. května pod svo-
ji správu Útulek pro opuštěná 
a zatoulaná zvířata v Rudolicích. 

Noví zaměstnanci útulku ma-
jí zkušenosti z jiných podob-
ných zařízení. Mostecký útu-
lek má podle nich dobré zázemí 
pro pracovníky, zvířata i samot-
ný chod útulku. I tak se útulek 
dočká některých změn a zlepše-
ní. Zájemci o psa nebo kočku si 
mohou nabídku zvířat k adopci 
nově prohlédnout také na face-
booku útulku či jeho webových 
stránkách. Tam najdou také další 
informace o provozu útulku ne-
bo například jak podpořit opuš-
těná zvířata, pokud jim nemo-
hou sami dát nový domov.  (nov)

Útulek je v rukou městské policie
Útulek je v rukou nového týmu.
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Na Karla se mohla 
vždycky spolehnout

Karel byl první kluk v jejím 
životě, kterému věřila. Byla si 
jistá, že se na něj může spoleh-
nout. Vždy byl vedle ní, když 
ho potřebovala. Chodili spolu 
dva roky, když otěhotněla. Ka-
rel ještě studoval. Neměli kde 
bydlet, neměli peníze. Chtě-
la jít na přerušení, Karel to ale 
nedovolil. Přerušil 
denní studium, na-
šel si práci a prona-
jal pro ně malý byt. 
Studoval po veče-
rech a o víkendech. 
Dřel jako kůň, jen 
aby si mohli dovo-
lit přesně ten kočá-
rek, jaký si ona přá-
la. Než se narodi-
la malá Klárka, vzali 
se. Po narození mi-
minka se jim všech-
no začalo dařit. Karel dokon-
čil studium s červeným diplo-
mem. Okamžitě po něm sáh-
la mezinárodní firma, která 
v něm viděla potenciál. Za-
čal vydělávat dost peněz na to, 
aby si nemuseli dělat starosti, 
jak uživí dítě. Z malého bytu 
se přestěhovali do většího. Ka-
rel byl ve své práci velmi úspěš-
ný. Zastupoval firmu stále čas-
těji i u zahraničních partnerů. 
Býval často mimo domov, ale 
jí to nevadilo. Byla si jistá, že 
ji i malou Klárku Karel milu-
je a na žádnou jinou ženu ne-
má ani pomyšlení. Důvěřova-
la mu. Když se jednou Karel 
vrátil pozdě v noci ze služební 
cesty a posadil se v setmělém 
pokoji se skleničkou, aniž by 
před tím přišel políbit ji a ma-
lou Klárku, věděla, že je něco 
špatně. Napadlo ji, že si Karel 
začal něco s nějakou mladou 
holkou od nich z firmy. Uvě-
domovala si, že už dávno ne-
ní tou kočkou, jako když spolu 
začali chodit. Po dítěti jí zůsta-
la kila navíc a neměla na sebe 
čas. Byla neupravená a nelíbila 
se sama sobě. Vlastně by Karla 
i pochopila. Jen to bolelo a mě-
la strach, jak si se životem po-
radí bez něj. Tak dlouho se na 
něj ve všem spoléhala. Přišla za 
ním do pokoje a čekala, co řek-
ne. Byla připravená na všech-
no. Na milenku, na rozchod. 
Jen ne na to, co jí nakonec řekl. 
Karel byl homosexuál. Miloval 
ji, miloval jejich holčičku, ale 
nemohl si pomoci. Zamiloval 
se do svého kolegy. A už bez 
něj neuměl žít. Rozvedli se bě-
hem pár měsíců. Ve všem jí vy-
šel vstříc. Zůstal jí byt, velkory-
sé výživné pro Klárku i pro ni. 
Nehádal se, se vším, co chtě-
la, souhlasil. Trvala na tom, že 
se Karlův partner nebude stý-
kat s jejich dcerou. I s tím sou-
hlasil. Se svým partnerem kou-
pil Karel dům ve stejném měs-
tě, aby měl ke Klárce blízko. 
Když byla Klárka s ním, byd-
lel Karlův partner v jiném by-
tě. Po roce si našla přítele. Ani 
ho nemilovala. Nevěděla, proč 
tak moc stojí, aby se nastěho-
val k ní a ke Klárce do jejich 
bytu. Snad, aby Karlovi a tomu 
jeho chlapovi ukázala, že jí na 
tom nezáleží. Karel se jí sna-
žil říct, že její nový partner ne-
stojí za nic. Po rozvodu to bylo 
poprvé, co na sebe křičeli. Vy-
hodila Karla z bytu. Nebude jí 
říkat, s kým má být. Zradil ji. 
Pak už s ním skoro nemluvila. 
Jen si řekli, kdy a kde si předají 
Klárku. Karel přestal respekto-
vat její přání a seznámil dceru 
se svým partnerem. Klárka ob-
čas doma vyprávěla, co si s tá-
tou a strejdou užili, ale ona to 
nechtěla poslouchat. Karel byl 
šťastný a Klárka ho měla ráda. 

I jeho přítele měla ráda. Ona 
šťastná nebyla. Její Robert byl 
přesný opak chlapa, kterého si 
k sobě představovala. Rád se 
napil, rád si vyrazil do společ-
nosti. Ale práci neměl. Bavili se 
za její peníze. Za ty, které jí Ka-
rel dával, aby se měly s Klárkou 

dobře. Našla si prá-
ci, protože peníze 
do Karla už nestači-
ly a nechtěla mu ří-
kat o další. I když 
od Klárky věděla, že 
se tátovi a strejdo-
vi daří dobře. Jezdili 
po světě, často brali 
Klárku na drahé do-
volené. Platili jí sou-
kromou školu. Měli 
krásný dům. A když 
je náhodou viděla 

spolu, byla z nich cítit láska na 
sto honů. Strašně žárlila a zá-
viděla jim to štěstí. Bylo to ne-
spravedlivé. To ona měla mít 
tenhle život. Místo toho mě-
la Roberta. Myslela si, že ji ne-
miluje. A vlastně jí to bylo jed-
no. Říkal jí, že je tlustá a nepři-
tažlivá a může být ráda, že s ní 
spí. Věřila mu to. Robert pil 
čím dál častěji. A utrácel stá-
le více peněz. Tak si našla prá-
ci. Začala dělat v nemocnici. 
Když měla noční, hlídal Klár-
ku Robert. Jednou se jí v prá-
ci udělalo špatně. Její vedou-
cí ji poslala v noci domů. Při-
šla domů a chtěla si jít hned 
lehnout. Jen se ještě zašla po-
dívat za Klárkou do jejího po-
koje. Nebyla tam sama. V její 
posteli našla nahého Roberta. 
Když ji Klárka uviděla, začala 
plakat. Vylezla z postele a bě-
žela k ní. Tiskla se k ní a stále 
brečela. Konečně máma přišla. 
Konečně jí to mohla říct. Ro-
bert za ní chodil a dělal jí špat-
né věci. A nesměla to nikomu 
říct. Teď může. Stála a nevědě-
la, co má dělat. Robert ji pře-
svědčoval, že to nic nezname-
ná. Není to tak, jak to vypadá. 
Zavolala Karlovi. Vždycky se 
na něj mohla spolehnout. Vzal 
jí telefon i uprostřed noci. Bre-
čela, když mu říkala, co se sta-
lo. Přijel okamžitě a s ním i je-
ho přítel. Robert mezi tím zmi-
zel z domu. Druhý den šli spo-
lečně na policii. Karel přesně 
věděl, co má dělat. Držel ji za 
ruku, když poslouchali Klár-
ku, jak policejní psycholožce 
vypráví, co jí Robert dělal. Ro-
bert se snažil ze všeho vykrou-
tit. Nejprve tvrdil, že si to Klár-
ka všechno vymyslela. Léka-
ři i psychologové ale tuhle je-
ho lež snadno vyvrátili. A tak 
začal policii vyprávět, že mu 
Klárku nastrčila do postele je-
jí vlastní máma. Jen aby si udr-
žela chlapa doma. Na soud če-
kal Robert na svobodě. Občas 
ji kontaktoval. Někdy ji prosil, 
aby obvinění stáhla a tvrdil, že 
ji miluje. Jindy nadával. Nako-
nec jí řekl, že než půjde do vě-
zení, ji i Klárku zabije. S plá-
čem to řekla Karlovi. Ten ve-
čer si na Roberta Karel počkal. 
S nabitou zbraní. Když bylo 
po všem, sám zavolal policii. 
Byl to přeci jen velmi schopný 
právník. Odsoudili ho za vraž-
du, ale dostal trest na spodní 
hranici. Měl sympatie soudce 
i veřejnosti. Ten grázl zneuží-
val jeho dceru a pak ji chtěl za-
bít. Bylo jasné, že už za pár let 
bude z vězení doma. Jeho přítel 
se po soudu zastavil u ní doma. 
Přesvědčil ji, aby se i s Klár-
kou přestěhovala do jejich do-
mu. Bude se o ně starat, dokud 
se k nim Karel nevrátí z vězení.             

  (pur) 

soudnička

Jednání na vládní úrov-
ni o prodeji elektřiny potvrdil 
mluvčí Pavla Tykače Jan Chu-
domel. „Pavel Tykač nabídl stá-
tu přímý prodej elektrické ener-
gie v řádu jednotek TWh, vy-
robené v elektrárnách skupiny  
Sev.en, za cenu odpovídající 
úrovni před započetím války na 
Ukrajině,“ potvrdil. Státu nabí-
zí Pavel Tykač energii odpoví-
dající zhruba roční spotřebě mi-
lionu domácností. Dodávka čes-
kého výrobce energie z českého 
uhlí by mohla představovat až 
tři terawatthodiny elektřiny roč-
ně. To je přibližně čtvrtina roční 

produkce firmy. Skupina vyrábí 
elektrickou energii v  uhelných 
elektrárnách Počerady a Chva-
letice, částečně také v  Teplárně 
Kladno. K  výrobě využívá uhlí 
ze svého hnědouhelného lomu 
Vršany na Mostecku. Případ-
ný kontrakt by společnost chtě-
la ideálně podepsat na dva až tři 
roky. Návrhem se bude zabývat 
porada ekonomických minist-
rů. Řešit budou především, jak 
by se levnější energie od Pav-
la Tykače prodávala dál a jak by 
měl stát celý obchod v hodnotě 
přes 10 miliard korun financo-
vat.                                         (ink)

Pavel Tykač nabízí státu pomoc  
s energií pro české občany

PRAHA - Majitel energetické skupiny Sev.en Energy Pavel Tykač 
nabízí vládě, že jí prodá levnější proud ze svých uhelných elektrá-
ren. Státu by mimo burzu prodal několik terawatthodin elektřiny za 
cenu před ruskou invazí na Ukrajinu.

Kapacity v mateřinkách

Zastupitelku Hanu Aulickou 
(nezařaz.) zajímalo v  souvislos-
ti s přílivem ukrajinských dětí, ja-
ké jsou kapacity v  mateřinkách. 
„Lex Ukrajina posouvá zápisy dě-
tí z Ukrajiny, takže dělat nyní zá-
věry, je předčasné. Vytváříme pro-
vizorní kapacity, snažíme se ma-
ximálně připravit,“ sdělil vedou-
cí odboru školství Tomáš Brzek. 
„Kapacita školek v Mostě dovolo-
vala, aby tu byly děti dvouleté a ro-
diče mohli do práce. Děti dosahují 
tří let po zápise. Počkám si na vý-
stupy po zápisech,“ dodala Hana 
Aulická. 

Nájemci na hipodromu 
zůstanou 

Primátor Jan Paparega (Pro-
MOST) informoval o prodlouže-
ní nájmu na hipodromu pro ma-
jitele koní. Zastupitelé se o věc za-
jímali na minulém zasedání. „Po 
dohodě s druhým akcionářem zů-
stanou stávající nájemci v zimních 
stájích. Byly stanoveny podmínky, 
za kterých tam mohou zůstat ve 

dnech, kdy jsou dostihy. Byly uza-
vřeny nové smlouvy,“ uvedl.

Chybějí víka  
na kontejnery

Patricie Prokešová (ANO) 
chtěla vědět, zda město objednalo 
chybějící víka na polopodzemní 
kontejnery: „Chybí jich po městě 
mnoho. Otevřené kontejnery začí-
nají zapáchat,“ upozornila. „Víka 
jsme objednali už v lednu. Doda-
vatel řeší nasmlouvané zakázky 
uplynulých tří let, které se nahro-
madily. Nám nezbývá než čekat,“ 
vysvětlil vedoucí odboru inves-
tic František Jirásek. Dodal ale, 
že město má se společností ústní 
dohodu. Přibližně v létě by moh-
la být víka vyrobená a TS by je na 
podzim mohly instalovat.  

Spolupráce  
s Maďarskem

Svatopluk Matějka (SMM) 
chtěl vědět, jak probíhá spolu-
práce s  partnerským městem  
Veszprém. „Mostecké divadlo jez-
dí do Veszprému a jejich předsta-

vení se hrají tady. Pozvou naše di-
vadlo do Veszprému a spolupráce 
pokračuje dál. Probíhá i v  jiných 
oblastech,“ uvedla náměstky-
ně primátora Markéta Stará. Za-
stupitel za SMM namítal, zda by 
nebylo vhodnější spolupracovat 
s městy, kde se děti mohou  pro-
cvičovat angličtinu či němčinu. 
Byl ale ujištěn, že dorozumívání 
mezi Maďary a našinci neprobí-
há v maďarštině, ale v angličtině.   

Partnerská města
Roman Houska z ODS se ze-

ptal, se kterými městy má Most 
obdobnou spolupráci. „Naši-
mi partnerskými městy je také 
holandský Meppel nebo němec-
ký Marienberg. Jednali jsme ta-
ké s ukrajinskou Irpiní, ale tam už 
nebude prostor,“ sdělil primátor.  

Silnice pod Širákem  
Na důvod k  rekonstrukci ko-

munikace v  ulici Pod Širokým 
vrchem se dotazoval zastupitel 
Daniel Drtík (ODS). „Vybudo-
vali jsme nový chodník. Určitě si 

pamatujeme na nepříjemné pane-
ly, směrem k autodromu. Nyní se 
zde připravuje nový asfaltový kryt 
a obrubníky,“ reagoval primátor. 

Více kontejnerů  
na odpad

Hana Aulická Jírovcová se 
dotazovala, zda bude město řešit 
nedostatečné kapacity na odpad 
v  ulici Nad Potokem ve Vtelně. 
Ředitel technických služeb Vác-
lav Zahradníček sdělil, že se nyní 
provádí analýza. Primátor Jan Pa-
parega ujistil, že se uskuteční šet-
ření na místě. 

osud vyhořelé rodiny
Patricie Prokešová se dota-

zovala na osud osmičlenné rodi-
ny, které vyhořel byt v Dobnero-
vě ulici, a rodina skončila v UNO. 
„Podle sociální pracovnice je to ne-
vhodné bydlení, bude s tím město 
nějak pracovat?“ zajímalo ji. „Má-
me pro ně vytipovaný byt. Nene-
cháme je na holičkách,“ ujistila 
náměstkyně primátora Markéta 
Stará.                                           (sol)

I nterpelace zastupitelů

„Zachraňme knihovnu“ 
uspořádá akci 

MOST - Občanská iniciativa 
„Zachraňme knihovnu“ požáda-
la zástupce města o podporu při 
akci o moderní architektuře měs-
ta Mostu. 

Akce má ukázat současné hod-
noty města a oslovit veřejnost, 
aby se podílela na jeho vizi a bu-
doucnosti. „Pokoušeli jsme se vy-
volat diskusi s  občany a zástupci 
města o  přestěhování knihovny do 
Repre. Ceníme si současného ve-
dení, kterému se podařilo zachrá-
nit Repre. Chtěli bychom uspořá-
dat osvětovou akci v  pozitivním 
duchu,“ uvedl zástupce iniciativy 
Vítězslav Šlajchrt s tím, že město 
se může aktivně podílet. „Chce-
me, aby veřejnost i politici vnímali 
pozitivně vývoj našeho města, je-
ho architektury, která by udržova-
la město živé, kulturní a přívěti-
vé,“ uvedl Vítězslav Šlajchrt.  

Myslivci žádali  
o honitbu

MOST - S žádostí o prodlou-
žení pronájmu honitby Klíny na 
dalších deset let přišel zastupite-
le požádat zástupce mysliveckého 
sdružení Afra. 

„Naše sdružení mělo od města 
pronajatou honitbu na deset let do 
roku 2022, a to za 150 tisíc korun 
ročně. Na nájemném jsme uhradi-
li za tu dobu milion a čtvrt, stara-
li jsme se o ni řádně, nebyly  žád-
né stížnosti, se sousedními obcemi 
jsme měli výborné vztahy,“ pře-
deslal diskutující. Upozornil, že 
myslivecké sdružení investovalo 
do honitby z vlastních zdrojů za 
krmivo pro zvěř a další náklady 
spojené s honitbou. Nabídl městu 
zvýšené nájemné 200 tisíc korun 
měsíčně a další výhody. „Ročně 
by si město přišlo za nájem na ví-
ce než dva miliony korun, zafinan-
covali bychom potřebné investice, 
nová myslivecká zařízení, uhradili 
škody způsobené zvěří, přijali by-
chom do sdružení všechny zájemce 
z města, potažmo ze Správy měst-
ských lesů Most. Je to výhodná na-
bídka, zvažte ji prosím,“ obrátil se 
na zastupitele. Vedení města po-
děkovalo s tím, že rada města už 
o honitbě rozhodla. „Rada roz-
hodla o ukončení smlouvy, proto-
že žádost o prodloužení od sdruže-
ní nepřišla. Delegovali jsme své zá-
stupce a o honitbu se postará na-
še Správa městských lesů Most, tak 
jako tomu bývalo i historicky,“ na-
mítl náměstek primátora Mostu 
Marek Hrvol.                             (sol)

Občané diskutovali se zastupiteli Mostu

Pavel Tykač
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Indiánský den dětí
HORA SVATÉ KATEŘINY - Město 
Hora Svaté Kateřiny zve 29. května 
od 15 hodin všechny děti a rodiče 
na „Dětský indiánský den“.

Akce se koná na hřišti u rozhled-
ny. Indiánský náčelník DJ Veselá 
HUBA má pro děti připravené od-
poledne plné zábavy, soutěží, pís-
niček a indiánskou diskotéku. Pro 
všechny děti bude vyrábět a tvarovat 
z balónků zvířátka  a předvede bub-
linovou show. Příchozí návštěvníky uvítají organizátoři v maskách 
a to nejen indiánských. Na místě bude probíhat malování na obličej 
a po skončení vystoupení se budou opékat  buřty, které budou pro 
všechny zúčastněné zdarma. Pokud bude počasí přát, dobrovolní ha-
siči z Hory Svaté Kateřiny vytvoří oblíbenou hasičskou pěnu.    (nov)

V rámci pro-
jektu proběh-
ne devět společ-
ných jízd s ná-
slednou bezplat-
nou ukázkou výcviku na daném 
polygonu. Přestože limit účastní-
ků na jednu vyjížďku je stanoven 
na 250 motorkářů, organizátoři 
předpokládají, že samotných ak-
cí na polygonech se zúčastní ví-
ce zájemců. Do realizace samot-
ného projektu se zapojují všech-
na centra bezpečné jízdy v Čes-
ké republice.

  Výjezd motorkářů proběhne 
vždy organizovaně z předem ur-
čeného místa za doprovodu do-
pravních policistů na motocy-
klech. Společná jízda se uskuteč-
ní na stanovené trase v rozsahu 
cca 80 km. Po dojetí do výcvi-
kového centra se účastníci jízdy 
zapojí do připraveného progra-
mu. Společných jízd se jako v ro-
ce předešlém zúčastní i předsta-
vitelé Policie ČR. Zdokonalová-

ní řidičů moto-
cyklů je skvělou 
formou osvojo-
vání si základů 
bezpečné jízdy 

a procvičení si ovládání motocy-
klu v krizových situacích v uza-
vřeném prostoru polygonu.

 Na jednotlivé jízdy se mohou 
účastníci hlásit prostřednictvím 
formuláře na webových strán-
kách Policie ČR. Počet účastníků 
na jednu jízdu je z kapacitních 
důvodů limitován na maximál-
ní počet 250 účastníků.  Sraz na 
všechny jízdy bude na předem 
určeném místě vždy od 12  ho-
din tak, aby účastníci vyjeli ve 13 
hodin. Příjezd na mostecký poly-
gon je plánován na 15 hodin, kde 
budou mít dveře otevřené i ostat-
ní motorkáři, kteří se společné 
jízdy nemohli zúčastnit.

 Přihlašovací formulář, termí-
ny jednotlivých jízd a další po-
drobnosti najdete na webu Poli-
cie ČR.                                  (nov)

Na mosteckém polygonu „Kolama dolů“
MOST - Ředitelství služby dopravní policie Policejního prezidia ČR 
s Asociací center bezpečné jízdy pořádá další ročník preventivního 
projektu zaměřeného na vzdělávání a zdokonalování řidičů mo-
tocyklů. Zastávka na polygonu Autodromu Most je plánována na 
5.  srpna.

„Hlavním cílem je navázat na 
celoživotní zkušenosti řidičů se-
niorů a rozšířit jejich informova-
nost v oblasti legislativy, bezpeč-
nosti silničního provozu a zdra-
vovědy s praktickým ověřením 
dalších řidičských návyků při 
výcviku na plochách polygonu 
s vlastním vozidlem,“ zve řidi-
če seniory mluvčí Autodromu 
Most Radek Laube. Praktická 
část vzdělávání je zaměřena na 
správné zásady krizového brz-
dění na různém povrchu vozov-
ky, řešení smyku, manévrování 
s vozidlem za různých okolnos-

tí, vnímání rizika tzv. mrtvých 
úhlů při pohledu z vozidla, roz-
poznávání bezpečné vzdálenos-
ti při souběžné jízdě a poskyto-
vání první pomoci.

Program pořádá Asociace 
center pro zdokonalovací vý-
cvik řidičů Autoklubu ČR. Pro-
jekt je financován z fondu Zá-
brany škod České kanceláře po-
jistitelů. Nejbližší volné termíny, 
které se uskuteční na mostec-
kém polygonu, jsou vypsány  na 
22. května a 19. a 27. června od 
8 do 16 hodin. 

(nov)

Kurzy jedu s dobou pro seniory opět zdarma
MOST - Na mosteckém polygonu se v průběhu května a června bu-
dou opět konat oblíbené kurzy Jedu s dobou, které se zaměřují na 
řidiče seniory. Vzdělávací program je pro zájemce z řad řidičů a řidi-
ček starších 65 let zdarma. 

Kurz Jedu s dobou nově obsahuje i jízdy v provozu ve vozech autoško-
ly. Zájemci se mohou přihlašovat přes www.jedusdobou.cz/terminy-a-
rezervace/.

Důležitou součástí aktivit 
teplárenské společnosti jsou 
vzdělávací projekty, které pod-
chycují zájem o technické vzdě-
lávání dětí od mateřských škol 
po vysokoškoláky.  Podpoře-
ný projekt je unikátní v tom, 
že finanční dar nejde  na ná-
kup konkrétního zařízení, ale 
pouze na zajištění materiá-
lu a komponent, který zpracu-
jí a instalují sami žáci v rám-

ci praktického vyučování. „Na 
zlepšení vybavení dílen a labo-
ratoří chomutovské průmyslov-
ky se podílíme již od roku 2008. 
Celkem jsme na projekt věnova-
li více jak 450 tisíc korun. Za-
ujal nás především tím, že jde 
o program veskrze výukový. Fi-
nanční prostředky totiž nejdou 
na nákup konkrétního zařízení, 
ale pouze na zajištění materiá-
lu a komponent, který zpracu-

jí a instalují sami žáci v  rámci 
praktického vyučování. Žáci te-
dy k  výuce používají vybavení, 
které si sami vyrobí či zmoder-
nizují,“ komentovala dar Milo-
slava Kučerová, tisková mluv-
čí společnosti. „Vize spoluprá-
ce na tomto projektu se zača-

la rýsovat rok před první reali-
zací, takže vlastně slavíme pat-
náctileté výročí tohoto konceptu. 
Právě v té kontinuitě a pravidel-
nosti vidím sílu. Cením si trvalé 
spolupráce,“ dodal ředitel školy 
Jan Lacina.                            

       (nov)

United Energy podpořila unikátní školní projekt
MOSTECKO – Společnost United Energy si zakládá nejen na pod-
poře regionu, ale také školství a vzdělávání. Vyšší odborné škole 
v Chomutově věnovala  36 500 Kč  na pokračování etapového pro-
jektu rekonstrukce laboratoří elektrického měření a kovodílen.

Projekt je unikátní v tom, že finanční dar nejde  na nákup konkrétního 
zařízení, ale pouze na zajištění materiálu a komponent, který zpracují 
a instalují sami žáci v rámci praktického vyučování.

Rozlosování urči-
lo semifinálové dvoji-
ce severočeského Po-
háru ÚKFS. Los FK 
Baník Most Souš při-
soudil Spartak Perš-
tejn. Ve druhé dvojici 
se střetnou FK Lito-
měřice a Vilémov. Béčko Mos-
tu se může stát prvním B-tý-
mem v historii Ústeckého kraje, 
který vyhraje regionální pohá-

rovou soutěž. Trenér 
Stanislav Hofmann se 
k vylosování vyjád-
řil následovně: „Hlav-
ně, že nejedeme do Vi-
lémova.“ Druhá semi-
finálová dvojice sved-
la k sobě tým na 3. a 4. 

místě přeboru. Zápas Litomě-
řicko - Vilémov bude jistě těžký 
souboj ambiciózních celků. 

(nov)

Fotbalisté v semifinále  
proti Perštejnu

MOST - V semifinále Poháru ÚKFS se FK Baník Most Souš  utká se 
Spartakem Perštejn, hraje se ve středu 25. 5. od 17  hodin.

Příjezd na mostecký polygon je plánován na 15 hodin, kde budou mít 
dveře otevřené i ostatní motorkáři, kteří se společné jízdy nemohli zú-
častnit
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LITVíNOV – Most na Podkrušno-
horské by se měl zprovoznit už 
na konci června. Rekonstrukce 
komunikace na mostě se bude 
realizovat za provozu. Řidiči bu-
dou muset ještě vydržet ome-
zení.  

Most by měl být otevřen dří-
ve, než se předpokládalo. „Prá-
ce se dařily s  předstihem, nyní 
se  finišuje. Bude následovat ko-
laudace. Na konci června by se 
měl most otevřít,“ uvedla mluv-
čí litvínovské radnice Jitka Pav-
líková. Město mělo v plánu ještě 
před otevřením mostu zrekon-
struovat podstatnou část komu-
nikace na PKH. Záměr ale pře-
hodnotilo. „Prioritní je uleh-
čit provozu v  objízdných tra-
sách. Proto se město rozhodlo 
most otevřít, co nejdříve to bu-
de možné. Rekonstrukce komu-
nikace bude s částečnými omeze-
ními probíhat již za provozu bě-
hem letních měsíců,“ uvedla dá-
le  mluvčí.    

Ulice PKH se bude rekon-
struovat v  úseku od hasičské 

zbrojnice k  okružní křižovat-
ce u Pijonýráku. V dalším úse-
ku pak k  autobusové zastáv-
ce u Máje. Vynechá se pouze 
část silnice u Tesca, která se již 
v  minulosti realizovala. Opra-
vy se dočká i úsek od mostu  na 
Osadu ke křižovatce „u hodin“. 
„Od křižovatky dále k Bille pa-
tří silnice kraji a je zrekonstru-

ovaná. Cestující MHD se dočka-
jí nových zastávek u Mototechny 
a u sportovní školy,“ připomněl 
místostarosta Karel Rosen-
baum. 

V  souvislosti s  rekonstrukcí 
mostu nastanou změny v  jeho 
těsné blízkosti. „Pod mostem se 
instalovalo u parkovacích míst 
nové veřejné osvětlení a došlo 

i na úpravu parkovacích míst. 
Původně zde řidiči parkovali dle 
zvyklostí,“ doplnil místostaros-
ta. Na  akci město čerpá dotaci 
od Státního fondu dopravní in-
frastruktury. „Z dotace se uhra-
dí až 75 procent z uznatelných 
nákladů, tedy kolem 80 milio-
nů korun,“ dodal Karel Rosen-
baum.                                    (sol) 

Most na PKH už brzy v provozu!
radnice slibuje otevření v červnu

Omezení provozu po silnici 
I.  třídy, která vede přes chemič-
ku, je nezbytné kvůli rekonstruk-
ci tramvajové trati Most – Lit-
vínov. Jedná se zejména o úsek 
u tramvajové zastávky Záluží, Pe-
trochemie, tedy mezi Petroche-
mií a bránou č. 15. 

 „Omezení provozu zde potr-
vá až do 30. listopadu. V příštím 
týdnu bude silnice na několik dní 
bude uzavřena zcela,“ upozorni-
la mluvčí litvínovské radnice Jit-
ka Pavlíková.

Osobní vozidla od Mostu na 
Petrochemii budou muset jet na 

křižovatku u bývalého Dolu Hlu-
bina a souběžnou účelovou ko-
munikací se silnicí č. I/27 dojet 
k  Petrochemii. „Vozidla z Litví-
nova se k bráně 15 dostanou pou-
ze  od Mostu, proto se budou mu-
set otočit až na dalším kruhovém 
objezdu,“ upřesnila mluvčí. Pro-
voz budou řídit oprávněné oso-
by. Pokud to bude možné v rám-
ci bezpečnosti a plynulosti silnič-
ního provozu, budou moci řidi-

či odbočit  od Litvínova k bráně  
15  bez zajížďky na kruhový ob-
jezd a stejně tak k Petroche-
mii bez zajíždění ke křižovatce 
u bývalého Dolu Hlubina. „Pro 
nákladní vozidla není stanove-
na objízdná trasa. Vozidla se bu-
dou otáčet na nejbližších kruho-
vých objezdech, aby se dostala buď 
k Petrochemii nebo k bráně  15,“ 
doplnila  Jitka Pavlíková.

(sol)

Pozor! U chemičky omezena doprava
LITVíNOV - Kvůli demolici a rekonstrukci mostů u litvínovské che-
mičky bude průjezd v tomto úseku po silnici I/27 až do konce listo-
padu omezen. Od úterý 17. až do pátku 20. května od 9 do 15 hodin 
se pak silnice zcela uzavře.

Hledají se plochy pro 
sprejery

LITVÍNOV – Radní  zruši-
li usnesení, které umožňova-
lo sprejerům prezentovat vý-
tvarnou tvorbu na sloupy a zdi 
mostu přes Mezibořskou ulici. 
„S ohledem na spolufinancová-
ní nového mostu dotačním pro-
gramem a trvání záruky, nelze 
na nosných sloupech mostu spre-
jerství akceptovat. Není to vhod-
né ani s ohledem na to, že  ře-
šení mostu je výsledkem archi-
tektonické soutěže,“ upozornila 
mluvčí litvínovské radnice Jitka 

Pavlíková. Vítězný návrh spočí-
vá v neutrálním barevným řeše-
ním. Město pro  writery vytipu-
je jiné lokality.

Podkrušnohorská 
dostane nový povrch
LITVÍNOV – Podkrušno-

horskou ulici od křižovatky 
s ulicí Ke Střelnici až po křižo-
vatku s ulicí S. K. Neumanna če-
kají velké opravy. Úsek se dočká 
nového povrchu a v některých 
úsecích výměny poškozených 
obrubníků. „Celá akce bude ko-

ordinována s modernizací au-
tobusových zastávek Litvínov, 
mototechna a Litvínov, sportov-
ní škola,“ dodává místostarosta 
Karel Rosenbaum. Rekonstruk-
ce má být hotova během 10 týd-
nů, zahájena bude v rozmezí 
července až listopadu. Předpo-
kládané náklady dosahují 3,8 
mil. Kč bez DPH.

V Čapkovce zákaz pro 
kamiony 

LITVÍNOV – Zákaz vjezdu 
nákladních automobilů nad 3,5 t 

znemožní  vjezd do ulice Čap-
kova od ulice Nádražní. Znače-
ní bude upraveno dodatkový-
mi tabulkami, aby bylo zřejmé, 
že vjezd do areálu společnosti 
Schoeller je pro tato vozidla po-
volen. K úpravě dojde na podnět 
Městské policie Litvínov, která 
opakovaně řešila neprůjezdnost 
této ulice způsobené nákladní-
mi vozy. Dochází zde stále častě-
ji k situacím, kdy se řidiči kami-
onů snažili projet do Tržní ulice, 
v ostré pravotočivé odbočce ale 
s nákladním vozem uvízli.                                         

(sol) 

„Mláďata při osobní návštěvě 
hnízda okroužkujeme. Kroužky 
slouží ptákům jako nám občan-
ský průkaz. Pouhým okem to-
tiž sokoly rozlišit nedokážeme, 
ale díky kroužkům je dokážeme 
snadno identifikovat,“ upřesňuje 
ornitolog Václav Beran ze sdru-
žení ALKA Wildlife. „O vzác-
né sokoly stěhovavé se v ORLEN 
Unipetrolu staráme již od roku 
2011. Dvě hnízdní budky máme 
v Litvínově a Neratovicích a jed-
nu v Kralupech nad Vltavou. Ve-
dle dvou mláďat v Litvínově oče-
káváme další právě v Kralupech. 
Zájemci mohou hnízdění sledo-

vat online na www.starameseo-
sokoly.cz,“ říká Katarzyna Woś, 
místopředsedkyně představen-
stva skupiny ORLEN Unipetrol, 
a dodává: „Doposud se nám po-
dařilo vyvést celkem 42 mláďat, 
což je velký příspěvek pro rozši-
řování populace sokolů v Česku.“ 

„Z české krajiny sokol v minu-
lém století vymizel kvůli nadměr-
nému používání pesticidů v  ze-
mědělství.  Dnes však díky přís-
né ochraně žije na našem úze-
mí zhruba 130 párů. Kromě skal 
vyhledávají i průmyslové areály, 
které jim svými vysokými komí-
ny poskytují dobrý rozhled, klid 

a dostatek potravy,“ komentuje 
Václav Beran a pokračuje: „Ač-
koli má sokol druhové jméno stě-
hovavý, většinu staveb dospělí so-
koli příliš neopouští a zdržují se 
zde po celý rok. Sokol je ale ce-

losvětově rozšířený a některé po-
pulace jsou stěhovavé. Na zimu 
k nám proto přilétají sokoli ze se-
veru a i naši sokoli hnízdící na 
horách sletují buď do nížin, nebo 
na jih.“                                  (nov) 

V areálu ORLEN Unipetrolu  
se vylíhla dvě mláďata sokola

Vylíhnutím mláďat  začíná pro rodiče opravdový kolotoč starostí, jeli-
kož potomci vyžadují pravidelnou péči, aby již v červnu měli dostatek 
sil a znalostí k opuštění hnízda.  Hnízdění můžete sledovat na www.sta-
rameseosokoly.cz.

LITVíNOV - Pár kriticky ohrožených sokolů stěhovavých, který hníz-
dí ve výrobním areálu ORLEN Unipetrolu již několik let, přivedl le-
tos na svět hned dvě mláďata. Stalo se tak před zraky diváků, kte-
ří hnízdění na stometrovém komíně teplárny sledují na www.stara-
meseosokoly.cz. 

Férová snídaně na zámku
LITVíNOV - V sobotu 14. května od 9 – 11 hodin proběhne na nádvo-
ří zámku Valdštejnů, nebo za deštivého počasí v zámecké kuchyni, 
„Férová snídaně“. Piknikový happening na podporu fairtradových 
a lokálních pěstitelů. 

Férová snídaně je největší česká akce na podporu pěstitelů ve svě-
tě. Dobrovolníci a dobrovolnice na více než stovce míst České re-
publiky pořádají piknikový happening, aby ukázali svůj zájem o ži-
voty pěstitelů kávy, kakaa nebo banánů v dalekých zemích Afriky, 
Asie a Latinské Ameriky. Férová snídaně se koná vždy na Světový 
den pro fair trade. V roce 2019 se na 193 místech republiky sešlo 
8 189 lidí. Letos se bude po dvou covidových letech opět piknikovat 
komunitně, v sobotu 14. května 2022! 

Zapojit se můžete jako organizátoři nebo jako účastníci. Zorgani-
zujte komunitní piknik ve svém parku nebo na náměstí – je to snad-
né: vyberte místo, zaregistrujte se a pozvěte lidi z okolí. V sobotu 
14.  května 2022 si do košíku přibalte fairtradové dobroty a společně 
posnídejte férově. Registrace na www.ferovasnidane.cz.                 (nov)

Objížď kové „peklo“ skončí již před prázdninami.
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Voigtovy sady
Litvínov

www.bidlivsadech.cz
774 110 007

Řadové domy se zahradou
Užitná plocha 141 - 160 m²
Výhled do zeleně

VOIGHTOVY SADY

videoprohlídka

Svůj díl dostane každý kraj 
v  České republice. Ten Ústec-
ký už premiéru měl. Na volné 
letní dny dal návštěvníkům ná-
vod k návštěvě zajímavých sta-
veb souvisejících s  technickým 
a průmyslovým rozvojem regi-
onu. „Chceme divákům ukázat, 
že u nás nejsou jen hrady, zám-
ky a krásná příroda, ale že na-
še technické a průmyslové ději-
ny zasadily do krajiny i spous-
tu staveb a úkazů, které stojí za 
to navštívit,“  zve režisér  Jakub 
Wehrenberg. Při výběru se štáb 
soustředil na jedinečné památ-
ky, které jinde nejsou k vidě-
ní. „Vybírali jsme i místa spojená 
se zajímavým příběhem nebo ob-
jekty, které ztratily svoji původní 
roli, začaly chátrat, ale podařilo 
se je zachránit, i když dnes slou-
ží k jiným účelům. Zároveň nám 
záleželo na tom, aby vypovída-
ly i o  historii průmyslu daného 
kraje a byly přístupné návštěvní-
kům,“ dodává režisér. 

„Volba scénáristů nového se-
riálu se u nás povedla na vý-
bornou. Ne náhodou je většina 
nejvýznamnějších technických 
památek Ústeckého kraje prá-
vě z destinace Krušné hory. Náš 
region patří od středověku, kdy 
se u nás začalo s  těžbou nerost-
ných surovin, mezi nejvýznam-
nější průmyslové regiony českých 
zemí. S  těžbou nerostných suro-
vin a s  navazujícím energetic-
kým průmyslem  souvisí většina 
vybraných památek v  Krušných 
horách a určitě stojí za návště-
vu. Hornická krajina Krušnoho-
ří se svými památkami patří i na 
seznam UNESCO,“ připomně-
la ředitelka Destinační agentu-
ry Krušné hory Petra Fryčková. 

Štáb nahlédl do Flájské pře-
hrady, která dostala v  nedávné 
době nové informační centrum 
přímo nad hladinou. Novinkou 

jsou také prohlídky tělesa hráze. 
Za zmínku stojí i nedaleký Fláj-
ský plavební kanál. 

Zastávkou Tomáše Hanáka 
bylo i Podkrušnohorské tech-
nické muzeum. To se může po-
chlubit celosvětovými unikáty. 
Jen v muzeu u Mostu se napří-
klad návštěvníci mohou svézt 
důlní mašinkou s  drážkovými 
kolejemi a závěsným systémem 
v 300 metrů dlouhé maketě hlu-
binného dolu. 

Seriál představil vápenku 
v  Háji u Loučné, která je jed-
nou z  památek Hornické kraji-
ny Krušnohoří, stejně jako hor-
nická krajina Krupka  se štolou 
Starý Martin. Za prohlídku stojí 
nejen tyto jmenované památky, 
ale celý soubor, který si vyslou-
žil zápis na seznamu UNESCO. 
Štáb nabídl v Ústeckém kra-
ji divákům technické památky, 
urbanistické celky a množství 
nemateriálních aspektů, jenž  
v průběhu osmi staletí vytvoři-
ly jedinečnou kulturní krajinu 
mezinárodního významu. Tato 
krajina představuje mimořádné 
kulturní dědictví. 

Na české straně je součás-
tí Hornické krajiny Krušnohoří 
šest oblastí: Hornická kulturní 
krajina Krupka, Hornická kul-
turní krajina Jáchymov, Hor-
nická kulturní krajina Aberta-
my - Boží Dar- Horní Blatná, 
vrch Mědník, vápenka s lomem 
v Háji u Loučné pod Klínovcem 
a objekt národní kulturní pa-
mátky Rudá věž smrti ve Vyk-
manově. 

Na saské straně pak osm ob-
lastí zahrnujících 500 objek-
tů z hornické oblasti Altenberg, 
Freiberg, Marienberg, Anna-
berg, Schneeberg, Schwarzen-
berg a oblasti uranové a uhel-
né těžby.

                                            (ink)

ČT natočila cestopis o technických  
památkách v Ústeckém kraji

ÚSTECKÝ KRAJ – O tom, že je Ústecký kraj rájem turistů, není po-
chyb. Nabízí i významné technické památky, které představuje 
Česká televize v novém cestopisu Technické památky českých zemí. 
Seriálem provází herec Tomáš Hanák. 

V Ústeckém kraji zmapoval štáb tyto památky: Masary-
kova zdymadla, parní vodárnu Střekov, Mariánský most, 
Zubrnické muzeum, Flájskou přehradu, Podkrušnohor-
ské technické muzeum, vápenku v Háji u Loučné, žele-
zárnu v Kovářské, elektrárnu Ledvice, Hornickou krajinu 
Krupka, štolu Starý Martin a lanovku na Komáří vížku. 

Zdymadlo Střekov nebo také Masarykovo zdymadlo 
je předposledním stupněm na Labi na jeho cestě 
do Severního moře. Projekt byl vybudován v letech 
1924 – 1936 a ve své době byl jedním z největších 
a nejmodernějších v Evropě.

Přehrada Fláje je unikátní svou dutou konstrukcí. 
Dutá konstrukce byla navržena kvůli tomu, že v době 
výstavby, v padesátých letech minulého století, byl 
kritický nedostatek cementu. Tato jedinečná stavba je 
zařazena i mezi naše kulturní památky.

Lanovka na Komáří vížku je v provozu od roku 1952, přičemž 
první návrhy na ni vznikly už v roce 1838. S přípravami na 
stavbu se začalo už v roce 1903, ale první světová válka 
činnost přerušila. Lanovka je nejdelší sedačkovou lanovkou 
bez mezistanice v České republice.  

V Podkrušnohorském technickém muzeu v Kopistech 
u Mostu si můžete udělat představu, a popřípadě i 
vyzkoušet,  jak vypadal běžný den havíře a s jakými 
technologiemi a nástroji byla jeho práce spojena.

Významná technická památka v krušnohorské obci 
Kovářská, pozůstatek nejstarší vápenky, která se v 
Čechách dochovala.

Unikátní parní vodárna Střekov z roku 1874 vyráběla 
páru pro parní lokomotivy, které se proháněly 
po úseku rakouské severozápadní dráhy. Zařízení 
vodárny je funkční dodnes. 

Starý Martin je jedním z nejvýznamějších starých 
důlních děl krupského revíru. Otevírá žílu „Lukáš, 
nejdelší cínovou rudní žílu ve střední Evropě.

Dobrý den,
na Seznamu Zprávy jsem si v souvislosti s  romskými ukrajinský-

mi uprchlíky, kteří způsobují problémy v celé republice (včetně Ja-
nova), přečetl návrh na řešení od litvínovského zastupitele pana Pe-
tra Globočníka. Cituji: „Integrace (ukrajinských romských uprchílků) 
s českou společností je zásadní.  Třeba se mohou účastnit grilovaček 
nebo jiných setkání s místními. Zdánlivě je to banalita, v důsledku ale 
zásadní. Právě při těchto setkáních dochází ke sblížení a porozumění 
vzájemným problémům.“

Chtěl bych se touto cestou  dotázat paní starostky, zda se jedná 
pouze o zbožné přání tohoto pana zastupitele, či s ním souzní vede-
ní naší radnice, potažmo ostatní zastupitelé. Rád bych byl o sbližo-
vacích „grilovačkách“ informován s dostatečným předstihem, abych 
se mohl z Litvínova včas odmigrovat. 

Děkuji za odpověď , zatím ještě občan Litvínova

Komunitní práce různého charakteru skutečně přispívá k sociál-
nímu začleňování nejrůznějších skupin obyvatel, nejen znevýhod-
něných. Město nicméně nemá ambice takového akce organizovat, 
protože to je náplní činnosti neziskových organizací, případně míst-
ní komunity.

Odpovídá místostarostka města Litvínova Erika Sedláčková
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Vyklízení domů, bytů, chat
+420 601 521 459

Firma s letitými zkušenostmi v oblasti správy a údržby 
vlastněných bytových domů a nemovitostí nabízí služby  

i ostatním společenstvím vlastníků.

Sídlo společnosti: ul. J. Skupy 2522 , 434 01  Most
Telefon: 476 705 084, 476 100 758

Vedení evidence domů
Vedení pasportů bytů
Zajištění správného nastavení předpisů služeb včetně jejich rozúčtování 
dle platné legislativy
Výpočet a evidence nájemného a plateb za služby spojené s bydlením
Provádění inkas a plateb z bankovního účtu nájemce
Vypracování evidenčních listů
Vypracování a evidence nájemních smluv
Evidence dlužného nájemného včetně poplatku a úroku z prodlení
Zpracování podkladů pro vyúčtování nákladů na služby spojené s 
bydlením na jednotlivé uživatele
Ke správě výše uvedených činností používáme nejmodernější software 
a tak můžeme nabídnout skutečně účinnou podporu ohledně této 
problematiky.
K zajištění všech legislativně vyžadovaných náležitosti nabízíme dále:
Sledování a zajištění termínů veškerých revizí
Organizace provedení revizí a případně i oprav nedostatků z těchto revizí 
vyplývajících
Soudní i mimosoudní vymáhání dluhů vůči vašemu společenství 
vlastníků.

VýZVA K VýKUPU  
BYTOVýCH jEDNOTEK
Společnost MOSTECKÁ BY-

TOVÁ, a.s. odkoupí bytové jed-
notky v  osobním vlastnictví. Vý-
kup bytových jednotek bude prováděn od všech vlastníků (fyzic-
kých či právnických osob) vlastnících bytové jednotky na území 
města Mostu. Výkup bytových jednotek bude probíhat v  souladu 
s Pravidly pro výkup bytových jednotek schválených jediným akci-
onářem společnosti dne 3. 2. 2022.

Nabídka k prodeji bytové jednotky od vlastníka musí obsahovat 
údaje uvedené v čl. VII. Pravidel pro výkup bytových jednotek. 

Nabídku k prodeji lze doručit písemně či osobně na adresu:
MOSTECKÁ BYTOVÁ, a.s.
J. Skupy 2522
434 01  Most 
nebo elektronicky na email katanikova@mostecka-bytova.cz

Kupní cena bude stanovena znaleckým posudkem.
Náklady spojené se zpracováním znaleckého posudku a vkladem 
kupní smlouvy do katastru nemovitostí hradí MOSTECKÁ BYTO-
VÁ, a.s.
Bytová jednotka nesmí být zatížena jakýmkoliv dluhem vůči SVJ, na 
bytové jednotce nebude váznout zástavní právo a jiná věcná ome-
zení. Podrobné informace k výkupu budou poskytnuty na tel. čís-
le 476 705 084.
Pravidla pro výkup bytových jednotek jsou zveřejněna na webu 
www.mostecka-bytova.cz

Aplikace  Kázetka je urče-
na pro širokou veřejnost. Jed-
ná se o informační zdroj o ne-
mocničních lékárnách Krajské 
zdravotní, jejich otevírací době 
a především slouží k jednoduš-
ší komunikaci mezi lékárníkem 
a pacientem. Aplikace zákaz-
níka rychle propojí s lékárnou 
a umožní mu využít všechny 
služby. Cílem je ušetřit pacien-
tům čas a zvýšit komfort při vý-
deji léků v lékárně. „Hlavním 
smyslem nové aplikace  je pro-
pagace společnosti v  zařízeních, 
která mají lidé napříč generace-
mi denně v  ruce. Kázetka je již 
volně ke stažení, ale  jedná o pi-
lotní modul, nikoli o finální po-
dobu. V budoucnu bychom s pa-

cienty přes naši mobilní aplikaci 
rádi komunikovali ještě více, po-
máhali jim například s objedná-
váním k  lékaři, připomínali ter-
míny vyšetření či je navigovali na 
jednotlivá oddělení,“ uvedl  ge-
nerální ředitel společnosti Kraj-
ské zdravotní Petr Malý.

Uživatelé Kázetky se nemu-
sejí bát o své soukromí. Apli-
kace je nainstalovaná v  mobil-
ním telefonu, z osobních údajů 
zpracovává jen nezbytné mini-
mum dat, veškerá komunikace 
je šifrovaná.  Důležitou součás-
tí je položka „MOJE RECEP-
TY“.  „Velkým přínosem nemoc-
ničních lékáren Krajské zdravot-
ní  je široký sortiment, který na-
bízejí. Aplikace nabízí možnost 

si u nás recept snadno zarezervo-
vat. Se zákazníkem navíc aktiv-
ně komunikujeme a jsme schopni 
mu poskytnout kompletní servis, 
například zajištění náhrady da-
ného léku, je-li to třeba. Do naší 

lékárny tak pacient přijde až pro 
hotový přípravek a nemusí sem 
chodit dvakrát,“ dodala náměst-
kyně pro řízení lékárenské péče 
Olga Mučicová.

 (nov)

Krajská zdravotní má aplikaci „Kázetku“
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní  představila svou historicky první 
mobilní aplikaci. 

„Pytlík je něco, co je naší sou-
částí, ale naše okolí někdy ani ne-
tuší, že jej máme. Neví, že řeší-
me, jestli nám dobře drží, jestli 
nepodtéká, není cítit nebo vidět 
pod oblečením. Spousta lidí na 
stomii pohlíží jako na stigma. Za 
stomii se není třeba stydět, pro-
tože nám zachránila život! Aby-
chom náš život přiblížili i lidem, 
co o tématu nic nevědí, rozhod-
li jsme se z naší každodenní po-
můcky vytvořit umělecké dílo,“ 
přibližuje Jitka Svobodová, fi-

nanční manažerka pacientské 
organizace České ILCO, kte-
rá je sama mnohaletou stomič-
kou, a dodává, že cílem osvěto-
vého projektu je dostat povědo-
mí o stomicích mezi co nejvíce 
lidí a ukázat, že se stomií život 
nekončí. Vyzývá všechny stomi-
ky, jejich blízké či ostatní, kte-
ří se chtějí zapojit, aby poma-
lovali pytlík, napsali o sobě pár 
vět a podíleli se tak společně 
s Českým ILCO na boření mý-
tů o stomii. 

Záštitu nad akcí pře-
vzal Ondřej Štěrba, 
předseda představen-
stva Krajské zdravot-
ní. „Jsme rádi, že výstava  
PytlíkART proběhne 
právě v  naší nemocnici. 
Sám jsem lékař – gast-
roenterolog, a tak vel-
mi dobře vím, jak citli-
vé a stále stigmatizované 
toto téma je a jak důleži-
tá je tedy informovanost 
a osvěta právě v souvislos-
ti s  touto diagnózou. Dě-
kuji, že jsme byli k projek-
tu přizváni a věřím, že se 
pacientům a návštěvníkům Ma-
sarykovy nemocnice bude výsta-
va nejen líbit, ale také že se něco 

víc dozvědí o tématu, o kterém se 
nahlas příliš nemluví,“ říká Ond-
řej Štěrba.                              (nov)

PytlíkART aneb Život se stomií
ÚSTECKÝ KRAJ - V  Masarykově nemocnici Ústí nad Labem, která 
je součástí Krajské zdravotní, probíhá putovní výstava projektu  
PytlíkART. Akci pořádá pacientská organizace Českého ILCO, která 
chce přiblížit lidem život se stomií a ukázat, že za vývod není potře-
ba se stydět. 

Krajská zdravotní  nyní dis-
ponuje bytovým fondem na-
příč městy v Ústeckém kra-
ji. Tyto byty má možnost po-
skytnout k užívání svým za-
městnancům. Většinou se jed-
ná o městské byty, a to za velmi 
výhodných finančních podmí-
nek. Ty primárně slouží k uby-
tování zaměstnanců na krat-
ší dobu, např. jednoho roku, 
než se jim samotným podaří 
najít vlastní bydlení. Další for-
mou podpory nových zaměst-
nanců je příspěvek  na nájemní 
bydlení po dobu až 2 let, a to 
v případě, že zaměstnanec bu-
de bydlet v komerčním nájem-
ním bydlení, tedy nikoliv ve fi-
nančně zvýhodněných měst-
ských bytech nebo ubytovně 
vlastněné Krajskou zdravotní. 

V případě, že se nový ucha-
zeč rozhodne pro koupi bytu či 
rodinného domu, anebo pro je-
jich výstavbu, připravila Krajská 
zdravotní několik forem pod-
pory.  Náborový příspěvek slo-
žit uchazeči přímo do banky ja-
ko ekvitu nezbytnou pro získání 
hypotéky. Vedení Krajské zdra-
votní také řeší možnost získání 
co nejvhodnějšího hypoteční-
ho úvěru. 

Krajská zdravotní navazuje 
spolupráci s jednotlivými městy 
v Ústeckém kraji. Ta jsou schop-
na nabídnout ke koupi pozem-
ky novým uchazečům, kteří by 
si na nich mohli postavit vlast-
ní dům. V této souvislosti také 
společnost navázala spolupráci 
s  architektem. Ten je připraven 
uchazečům navrhnout požado-

vaný dům a také jim pomoci za-
jistit firmu, která by tento dům 
na vybraném pozemku posta-
vila. Současně se povedlo navá-
zat spolupráci se subjekty, které 

by byly schopny novým uchaze-
čům nabídnout ke koupi byt pro 
případ, že by tento uchazeč ne-
chtěl stavět dům, ale preferoval 
by bydlení v bytě.                  (nov)

Zdravotníkům se pomáhá s bydlením
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní  se jako většina zdravotnických 
zařízení potýká s nedostatkem kvalifikovaného zdravotnického 
personálu. Proto se snaží zatraktivnit nabídku zaměstnání pro nové 
zdravotníky. Jedním z motivačních kroků je pomoc novým ucha-
zečům se zajištěním bydlení. Krajská zdravotní připravila několik 
možných forem podpory.

Bydlení v  současné době představuje hlavně pro mladé absolventy 
značný problém, proto Krajská zdravotní dlouhodobě usiluje o to, aby 
nově příchozím zaměstnancům pomohla zajistit vhodnou formu do-
časného nebo trvalého bydlení. 

Ocenění v  kategorii Veřejná 
sféra převzala náměstkyně pro 
řízení lékárenské péče Krajské 
zdravotní Olga Mučicová a lé-
kařka Kardiochirurgického od-
dělení  Masarykovy nemocnice 
v Ústí nad Labem Eva Sedláčko-
vá. Olga Mučicová od konce ro-
ku 2020 a během celé očkovací 
kampaně v souvislosti s pande-

mií nemoci covid-19 v průběhu 
roku 2021 stála v čele řízení lo-
gistiky vakcín proti viru SARS-
-CoV-2 pro celý Ústecký kraj.
Eva Sedláčková se nedávno vrá-
tila z  mise v  Nairobi. Byla to 
už její pátá zahraniční mise, na 
nichž pomáhá dětem s  nemoc-
ným srdcem. 

(nov)

Osobnost roku 2021 „je doma“
ÚSTECKÝ KRAJ - Krajská zdravotní má své zástupce mezi laureáty 
ocenění Osobnost roku Ústeckého kraje 2021. 

Generální ředitel KZ Petr Malý s Olgou 
Mučicovou s odkazem na novou aplikaci.

Slavnostní vyhlášení Osobnosti roku 2021.
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Pionýrů 1501, Most
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HAVARIJNÍ SLUŽBA

(pro SBD Krušnohor od 15 hod.)

servis a montáž výtahů
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JE ČAS NA 
 REKLAMNÍ 
 PŘEDMĚTY 
VRYJTE SE DO PAMĚTI 
SVÝCH ZÁKAZNÍKŮ 
A OBCHODNÍCH PARTNERŮ

...

Vloni se v  mezibořské 
knihovně registrovalo 230 čte-
nářů. Vybrat si mohli z 28 939 
svazků. Knihovna zpřístupňu-
je výpůjčky knih i z fondů ji-
ných knihoven prostřednictvím 
meziknihovní výpůjční služ-
by. Spolupracuje s  knihovnami 
v  Litvínově, Mostě a Ústí nad 
Labem. Vypůjčeno bylo vloni 8 
622 svazků knih a časopisů. Více 
si půjčují dospělí. „Mimo  práce 
se čtenářem máme i bohatou vý-
chovně zábavnou činnost, zejmé-

na pro děti místní základní a ma-
teřské školy. Největší část našich 
čtenářů je  v produktivním věku, 
senioři, děti, studenti a lidé s růz-
ným handicapem. Provozní doba  
je stanovena tak, aby vyhovova-
la potřebám všech. Otevřeno má-
me  28 hodin týdně. Dlouhodo-
bě je součástí  nedělní provoz od 
16-18 hodin. V knihovně máme 
15 studijních míst,“ informovala 
vedoucí mezibořského kulturní-
ho zařízení a městské knihovny 
Lenka Pecáková. 

Z  pandemického ro-
ku zůstala služba rozvo-
zu balíčku knih až do-
mů. Součástí knihov-
ny je internetová učeb-
na. Každé první pondělí 
v měsíci od 9 do 11 ho-
din zde probíhá počí-
tačová poradna na té-
ma hledání informa-
cí, e-mail, televize a rá-
dio, nakupování, úprava 
fotografií, tvorba textů 
a další. Poradna je zdar-
ma. Učebna též slouží 
jako studovna. 

 (ink)

Mezibořská knihovna půjčuje i přespolním
MEZIBOŘí – Do mezibořské knihovny ročně zamíří  téměř čtyři tisíce 
návštěvníků. Chodí sem  i lidé z okolních měst. A nejen pro knihy. 

„Náš zřizovatel, město Mezi-
boří, pořídil pro jednotku dob-
rovolných hasičů dalších 6 no-
vých zásahových přileb značky 

ROSENBAUER HEROS TITAN 
PRO od společnosti Probo-NB,“ 
uvedl velitel jednotky Václav 
Kraus. Prvních šest přileb stej-

ného výrobce pořídilo město 
pro hasiče už vloni. Velitel ha-
sičů si přilby pochvaluje. Opro-
ti původním jsou mnohem lep-
ší. A to výbavou a materiá-
ly, i zpracováním a konstrukcí. 
„Děkujeme městu za financová-
ní a modernizaci výstroje a do-
davatelské společnosti za kvalit-

ní a stoprocentní práci, kterou 
poskytuje pro nás hasiče,“ po-
děkoval Václav Kraus.  Šest při-
leb vyšlo na 81 tis. Kč. Vloni si 
hasiči pořídili za přispění města 
a Hasičského fondu Nadace Ag-
rofert batoh s vybavením na les-
ní požáry. 

(ink) 

Dobrovolní hasiči dostali další přilby
MEZIBOŘí – Mezibořští dobrovolní hasiči jsou ve městě v první linii 
v případě požárů, dopravních nehod a dalších nenadálých událostí. 
Každoročně se podílí na organizaci celoměstských akcí.  Město si je 
za jejich pomoc hýčká. Letos jim pořídilo nové zásahové přilby. 

Pusťte si video, pište si s přá-
teli, čtěte si zpravodajství na 
webu. To vše jen s  kvalitním 
a rychlým připojením od WMS. 

… i kdyby padaly 
trakaře…

Optický kabel vede pod zemí 
- tím pádem je dostatečně chrá-
něný před vnějšími vlivy. Prší? 
Sněží? Nevadí! Stejně tak se op-
tiky netýká elektromagnetické 
rušení.

… nestihnete říct švec…

Naše technologie optic-
kých vláken zprostředkuje da-
tový tok o rychlosti desítek gi-
gabitů za sekundu (Gb/s). To 
zatím žádná jiná technolo-
gie nedokáže. V naší síti bude-
te mít u optických tarifů rych-
lost 1  000 Mbit/s. Gigabit pro 
všechny!

… jak se do optiky volá, 
tak se z optiky ozývá…

Díky optickému kabelu je za-
jištěno, že data do cílového za-
řízení uživatele doputují přesně 
tak, jak byla odeslána. Ztráto-
vost informací bývá nulová ne-
bo jen zcela minimální. Když 
k ní ale přece jen dojde, pro na-
še specialisty datových sítí je to 
znamením nesprávného použití 
nebo poškození kabelu. Pak vy-
jede náš technik k  opravě buď 
u zákazníka, nebo do terénu.

… neztratíme ani Ň…

Pokud technici odhalí přeru-
šení kabelu v zemi, což se stane 
např. při výkopových pracích, 
opravách silnic, kanalizace atd., 
musí se opravit porušené optic-
ké kabely. Data se nesmí ztrá-
cet! Náročnou disciplínu, kterou 
oprava optického kabelu je, mu-

sí mít vyškolení technici v ma-
líčku. A my se takovými kolegy 
můžeme pochlubit! Pro rychlej-

ší a spolehlivý optický internet 
kontaktujte: 800 707  077, 777 
886 355, www.wms.cz       (nov)

Rychlejší a spolehlivý optický internet od WMS

„Proběhlo 10 interních i veřej-
ných setkání, sešlo se nám více 
než 500 podnětů od 100 přímých 
účastníků.  Za všechny příspěv-
ky děkujeme. Zpracované podně-
ty jsme předali architektům, kte-
ří z nich budou vycházet při další 
práci na koncepční studii jezera 
Milada. Pokud jste setkání ne-
stihli, přidejte se příště. V srpnu 

nás čeká další kolo, budeme vás 
o všem informovat,“ informuje 
státní podnik Diamo.

Milada je rekultivační jezero 
vytvořené v těžební jámě hně-
douhelného dolu Chabařovi-
ce. Má rozlohu 252,2 hektarů, 
průměrnou hloubku 15,5 metrů 
a maximální hloubku 24,7 met-
rů.                                         (nov)

Veřejnost má o podněty  
k Miladě zájem

ÚSTECKÝ KRAJ - V uplynulých dvou měsících sbíral státní podnik 
Diamo, správce jezera Milada, podněty a doporučení k vítěznému 
soutěžnímu návrhu studia Mandaworks. 

Volný čas na jezeře si návštěvníci užívají o to víc, že do budoucnosti 
zdejší lokality mohou také sami mluvit.
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Seznam distribučních 
míst týdeníku Homér

Most
Fotoateliér Žihla, Magistrát 

města Mostu, čerpací stanice GO, 
SBD Krušnohor, knihovna, Italská 
cukrárna, Hotel Cascade, kavárna 
Taboo, Autodrom Most, divadlo, 
Archa Most, autobusy Kavka, hos-
pic, HSRM, fotbalový stadion Most, 
Hipodrom Most, dopravní pod-
nik, Bilbo, Astra, vlakové nádraží, 
Aquadrom, Central Most

Litvínov a okolí
Schola Humanitas, Městský 

úřad Litvínov, OMW, Fitness Flora, 
čerpací stanice GO, Unipetrol, KSK 
Komořany, United Energy,  a.  s., 
Městský úřad Meziboří, Domov 
důchodců Meziboří, Citadela, 
Resort Loučky, Spolužití, Tenba, 
knihovna, zimní stadion, Podkruš-
nohorská poliklinika, plavecký ba-
zén, hospoda Černice, zdravotní 
středisko Horní Jiřetín, Městský 
úřad Horní Jiřetín

Ostatní města a obce
Líšnice, Polerady, Havraň, Vrsk-

maň, Bílina, Malé Březno, Strupči-
ce, Teplice, Jirkov, Chomutov

DALŠÍ ZPRÁVY A ZAJÍMAVOSTI NAJDETE NA WWW.HOMERLIVE.CZ

Servis spotřební  
elektroniky

Pozáruční opravy všech 
značek TV, kávovarů, ku-
chyňských robotů, vysava-
čů, mikrovlnných trub, ze-
silovačů, audio a videotech-
niky a podobně. Montáž, 
servis a nastavení satelitů, 
satelitních parabol a antén.
Pavel Kubát - Víta Ne-
jedlého (bývalá tržni-
ce pod kinem Kosmos),  
tel: 606 424 628   

Veřejné dražby majetku Ús-
teckého kraje proběhnou  v bu-
dově Krajského úřadu Ústec-
kého kraje (4. patro, č.  d.  460) 
od 9.30 do 14 hodin.   V rám-
ci dražby se bude  nabízet  are-
ál bývalého hraničního přecho-
du v Rumburku – Horním Jin-
dřichově, areál bývalého hranič-
ního přechodu Mníšek v Nové 

Vsi v Horách, garáž s pozemky 
v Ústí nad Labem – Bukov, po-
zemek č. 899/3 v Údlicích a po-
zemky v  Chomutově. Nabízené 
objekty si lze prohlédnout.

Veřejné dražby majetku Ús-
teckého kraje probíhají přibliž-
ně jednou za čtvrt roku. Kraj 
v nich nabízí oficiální cestou 
k prodeji svůj zbytný nemovitý 

majetek. Více informací k draž-
bám najdete na stránkách Ús-
teckého kraje pod odkazem Ve-

řejné zakázky, majetek a dražby, 
v sekci Dražby majetku.

 (nov)

Kraj bude opět dražit majetek
ÚSTECKÝ KRAJ - Na Krajském úřadě Ústeckého kraje se ve čtvrtek 
26. května uskuteční další veřejné dražby zbytného majetku Ústec-
kého kraje. Mezi nabízenými nemovitostmi jsou areály bývalých 
hraničních přechodů, budova garáží či pozemky na Chomutovsku.

Mezi nabízenými nemovitostmi je například  areál bývalého hraničního 
přechodu Mníšek v Nové Vsi v Horách.

Ústecký pivní jarmark má 
odborně posoudit piva z mini-
pivovarů, podpořit rozvoj pi-
vovarnictví, výroby a prode-
je piva, včetně jeho rozumné 
spotřeby. Zprostředkovat spo-
třebitelům kontakt s minipivo-
vary, osobní výměnu zkušeností 
a poznatků z pivovarského obo-
ru. Pivovarníci mohou při sou-
těži navázat  výrobní, obchodní 
a společenské vztahy mezi mi-

nipivovary, s obchodníky a spo-
třebiteli. 

Odborné degustace se kona-
jí za účasti odborníků z oblas-
ti pivovarnictví, potravinářství 
a certifikace kvality.  Soutěže  se 
mohou zúčastnit pouze minipi-
vovary s provozovnou v Ústec-
kém kraji, které splní podmínky 
statutu – roční výtoč maximál-
ně 10 000 hl. Vstupné je zdar-
ma.                                        (nov)

Premiéra soutěže „Pivo Ústeckého kraje“
ÚSTECKÝ KRAJ - Hejtman Ústeckého kraje převzal záštitu nad prv-
ním ročníkem soutěže „Pivo Ústeckého kraje“. Přehlídka minipivo-
varů  se uskuteční 14. května  od 10 hodin  na Kostelním náměstí 
v Ústí nad Labem.

„Lidem, kteří přicházejí sem 
do Ústeckého kraje, pomáháme, 
jak můžeme, ale uvědomujeme 
si, že pomoc potřebují i lidé na 
území, kde se bojuje. Zdravotnic-
ký materiál je to základní, co by 
měli dostat, a proto jsme se roz-
hodli pomoci právě tímto způso-
bem,“ uvedl hejtman Ústeckého 
kraje  Jan Schiller.

Krajská zdravotní se o situa-
ci na Ukrajině zajímá od samot-
ného začátku válečného konflik-
tu. „Rád bych všem poděkoval za 
projevy zájmu a solidarity v sou-

vislosti s děním na Ukrajině. Tato 
tragédie nám rozhodně není lhos-
tejná a od samotného začátku se 
snažíme lidem zasaženým kon-
fliktem pomoci. Velmi nás těší zá-
jem a úsilí Ústeckého kraje, kte-
rý dar zdravotnického materiálu 
inicioval. Právě s naším jediným 
akcionářem intenzivně komuni-
kujeme, aby se jednalo o pomoc 
skutečně efektivní,“ uvedl před-
seda představenstva Krajské 
zdravotní Ondřej Štěrba.

Krajská zdravotní ve svých 
nemocnicích zajišťuje péči 

o běžence, občany Ukrajiny, kte-
ří přicházejí do Ústeckého kraje. 
V některých z nich dokonce při-

stoupila k otevření nových am-
bulancí určených právě pro tyto 
pacienty, tzv. UA pointů.   (nov)

Ústecký kraj a Krajská zdravotní  
odeslaly humanitární pomoc

ÚSTECKÝ KRAJ - Ústecký kraj odeslal přes Krajskou zdravotní na 
Ukrajinu zdravotní materiál za téměř půl milionu korun. Dar předal 
hejtman Ústeckého kraje Jan Schiller zástupci české pobočky mezi-
národní humanitární organizace ADRA, která materiál převeze na 
Zakarpatí, odkud bude dále distribuován dle aktuální potřeby.

Tryzna v Terezíně se kaž-
doročně koná vždy třetí nedě-
li v květnu na závěr Meziná-
rodních pamětních dní odbo-
je jako odkaz tzv. Buchenwald-
ské přísahy. Jejím obsahem bylo 
prohlášení osvobozených vězňů 
koncentračního tábora Buchen-
wald v roce 1945, že neustanou 
v připomínání válečných udá-
lostí, dokud nebudou vymýceny 
všechny kořeny nacismu. Letoš-
ní program bude doplněn o dvě 
významné akce. Již od 8:30 vy-
jde od nádražní budovy v  Bo-
hušovicích nad Ohří na místo 
konání Terezínské tryzny sym-
bolický pochod se svitky tó-
ry, zachráněné z  území tehdej-
šího protektorátu. Svitky byly 
zrestaurovány a uloženy ve Vel-
ké Británii a nyní budou slav-
nostně předány naší sesterské 
organizaci Beit Terezín v Izrae-
li. K předání dojde ve 13 hodin 
ve Wieserově domě v Terezíně, 

na adrese Pražská 25. Následo-
vat bude koncert norské zpě-
vačky Bente Kahan se zhudeb-
něnými básněmi bývalé vězen-
kyně ghetta Ilse Weber. Vstup-
né na akci je zdarma, vzhledem 

k omezené kapacitě je však do-
poručena rezervace na     spur-

ny@terezincomposerinstitute.
com.                                       (nov)

Terezínská tryzna připomene Buchenwaldskou přísahu
ÚSTECKÝ KRAJ - Na Národním hřbitově před Malou pevností v Tere-
zíně se 15. května uskuteční tradiční Terezínská tryzna. Vzpomínko-
vou akci organizuje Památník Terezín ve spolupráci s Ústeckým kra-
jem, městem Terezín, Federací židovských obcí v ČR a Terezínskou 
iniciativou. 

Neustat v připomínání válečných událostí, dokud nebudou vymýceny 
všechny kořeny nacismu...

Hejtman Jan Schiller (vlevo) 
při předávce humanitární 
pomoci na Ukrajinu.
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MOST – Jezero Most je už od září 2020 nejnavštěvovanějším místem 
celého Mostecka. K příměstské rekreaci jezero i okolní rekultivace 
využívají místní obyvatelé, ale míří sem i stále větší počet přespol-
ních turistů, které láká průzračná voda a příroda, která dostala pří-
ležitost předvést, co umí.

Jezero Most nabízí stezky pro cyklisty i pěší, koupání, hřiště a plá-
žové sporty, ale hlavně kilometry a kilometry procházek přírodou, 
která si na Mostecku opět našla své místo. A udělala to s velkou slá-
vou. Jezero Most je jedním z největších ploch pro přezimování vod-
ních ptáků a také jarní hnízdění stojí za vidění. V okolí jezera je vů-
bec velmi živo. Nejfotogeničtější, a také hlavně návštěvníky z jiných 
částí České republiky i zahraničí nejvíce obdivované, jsou dvě suk-
cesní plochy, kde se ekosystém obnovuje přirozeně bez zásahu člo-
věka. Příroda v těchto místech ukazuje, jak si sama poradí s vytě-
ženou krajinou a dokáže to mnohdy lépe, než když se do rekultiva-
ce pustí člověk. 

Významné sukcesní plochy na severních  
svazích a na Kočičím vrchu 

Dvě významné sukcesní plochy na severních svazích a na Koči-
čím vrchu ponechali rekultivátoři z Palivového kombinátu Ústí při-
rozenému vývoji, erozi, náletovým rostlinám a zárodkům mokřadů. 
Odhalené horniny jsou to nejzajímavější, co je v okolí jezera Most 
k  vidění. Navíc, kromě krásných pohledů, nabízí sukcese v kraji-
ně po ukončení těžby domov ohroženým živočichům a rostlinám. 
Na živiny chudá stanoviště jsou v naší krajině stále vzácnější a prá-
vě místa narušená těžbou je mohou nahradit. „V těžebních jámách 
a na výsypkách bez technické rekultivace vzniká díky členitému reli-
éfu a živinami chudému substrátu pestré prostředí, atraktivní pro řa-
du organismů. Pro některé druhy představují poslední útočiště, proto-
že v okolní homogenizované krajině již nenacházejí vhodné místo pro 
život,“ vysvětluje Petr Sklenička, rektor České zemědělské univerzi-
ty v Praze, když před třemi lety podepsal s Palivovým kombinátem 
Ústí (v loňském roce se stal součástí Diama) a Agenturou ochra-
ny přírody a krajiny ČR memorandum o spolupráci při vytipování 
ploch po ukončené povrchové těžbě uhlí pro ekologickou obnovu. 

Estetické vnímání 
Estetické vnímání rekultivované krajiny je pro běžného člověka 

velmi důležité. Lidem zkrátka záleží nejen na tom, jaké využití bu-
de mít krajina po ukončení těžby, ale také na tom, jak bude vypadat. 
Své o tom ví i akademici z České zemědělské univerzity, kteří vě-
novali estetickému vnímání posttěžební krajiny celé studie. Vyplý-
vá z nich to, co se už za necelé dvě sezóny potvrdilo na jezeře Most. 
Lidé vnímají přirozený vývoj v krajině, sukcesi, jako něco pěkného, 
co stojí za vidění a čemu při procházkách po rekultivacích dávají 
přednost. Ze studií akademiků z ČZU je také patrné, že sukcesi, pů-
vodním divokým listnatým lesům, které patří do naší krajiny, dáva-
jí přednost před technickou rekultivací mladší a vzdělanější účast-
níci průzkumu. 

Novodobá divočina
Další příležitost by mohla příroda k  přirozené obnově krajiny 

a vytváření novodobé divočiny dostat po ukončení těžby v dalších 
hnědouhelných lomech na Mostecku, které patří Severočeským do-
lům a těžebním společnostem ze skupiny Sev.en Energy. Nejdříve 
pak skončí s těžbou lom ČSA. Pokud se ekologům a akademikům 
podaří prosadit sukcesi také v části rekultivovaných území tohoto 
lomu stejně jako v okolí jezera Most, dostane Mostecko další atrak-
tivní a pro přírodu nenahraditelnou lokalitu. Tu by mohli obdivo-
vat nejen místní, ale stala by se lákadlem pro turisty z celé ČR i za-
hraničí. Podobně, jako například lom Amerika nebo sukcesní plo-
chy v Lužické pánvi v Německu.                                                     (ink)

Příroda u jezera Most  
vykouzlila ráj Pro fotografy

Že je člověk na přírodu krátký, je jasně vidět 
na obdivovaných sukcesních plochách u 
jezera Most

Sukcese v lomech je součástí přírodních 
parků v Lužické pánvi v Německu.

V sousedním Německu si ze sukcesní obnovy 
přetěžené krajiny udělali přednost. 

 S blížícím se ukončením těžby v lomu ČSA 
se objevila šance na další přírodní nádheru 
v okolí Mostu.

Mostecko má další atraktivní a pro 
přírodu nenahraditelnou lokalitu.

Mezi nejznámější sukcesní plochy, kdy si s bývalým lomem 
poradila příroda sama, je atraktivní lom Amerika


